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Proiectanţi, constructori,_______

VĂ MULŢUMEŞTE STADIUL 
PREGĂTIRII PLANULUI DE 
INVESTIŢII PE ANUL 1970 ?
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Optzeci de familii intră în apar
tamente proprietate personală

Făcîndu-se, la 9 decembrie, recepţia calitativă, azi vor fi date 
în folosinţă 80 de apartamente, proprietate personală, in blocul 
numărul 28 din cartierul Hipodrom — Sibiu.

Apartamentele au cite două şi trei camere, cu toate anexele 
prevăzute la gradul II de confort.

C o m u n ic a r e  ş t i in ţ i f i c ă
Paralel cu eforturile susţinute 

ce se fac pe şantierele de construc- 
ţii-montaj pentru realizarea planu
lui de investiţii pe acest an, se 
fac intense pregătiri şi pentru a- 
sigurarea unor condiţii corespun
zătoare realizării obiectivelor ul
timului an al cincinalului.

Problemele ce se • pun în faţa 
proiectanţilor, beneficiarilor şi 
constructorilor nu sínt deloc uşoa
re. Aceasta datorită faptului că 
planul pe 1970 este în creştere fa
ţă de 1969 cu 47 la sută, iar la 
nivelul unor organizaţii de con
strucţii creşterile sínt şi mai mari. 
De exemplu, la şantierul Sibiu al 
I.J.C.M. sarcinile anului 1970 sínt 
cu 88 la sută mai mari, iar la 
Şantierul 505 construcţii planul 
sporeşte cu 56 la sută.

In acest context, eforturile tu
turor factorilor care concură la 
realizarea investiţiilor s-au îndrep
tat în primul rînd spre asigurarea 
din timp a documentaţiilor de pro
iect şi deviz. în prezent, o serie 
de întreprinderi au asigurată în 
întregime documentaţia pentru a- 
nul 1970, iar majoritatea unită
ţilor — documentaţia pentru lu
crările ce se execută în semes
trul I. In această situaţie se află 
Fabrica de geamuri Mediaş, 
U.jC.M. Cotpşa Mică, întreprinderea 
comunală Sibiu, „Steaua roşie“ 
Sibiu, „Firul roşu“ Tălmaciu etc. 
Mai sínt însă şi unităţi care nu au 
încă asigurată documentaţia. Pe 
judeţ, din planul anual, doar pen
tru 56 la sută din lucrări există 
proiecte de execuţie. Astfel, uzi
na „Independenţa“ Sibiu nu are 
încă aprobat S.T.E. pentru lucră
rile de dezvoltare, deşi lucrările 
trebuiau începute încă din august 
1969. Lucrarea „Extindere poligon 
prefabricate Hipodrom“ din planul 
I.J.C.M., deşi este deosebit de ur
gentă, dată fiind natura produse
lor ce trebuie să se execute, nu 
este nici măcar prevăzută în pla
nul Institutului de proiectare al 
C.P.J. Sibiu sau al altui proiectant.

In planul Şantierului 505 con
strucţii Sibiu se găsesc şi în pre
zent lucrări în valoare de 9 mi
lioane lei pentru care nu sínt în
că stabiliţi (nominalizaţi) benefi
ciarii. Ca atare nu se pot asigura 
documentaţiile şi nu se pot con
tracta lucrările, fapt ce va condu
ce la greutăţi în asigurarea bazei 
tehnico-materiale.

Şi I.L.L. Sibiu mai are încă 
blocuri de locuinţe pentru care nu 
s-au contractat proiectele de exe
cuţie, deşi unele din ele trebuie 
atacate de urgenţă, ca de exemplu 
blocurile din strada Luptei (B 44, 
45 b, 46, 47 etc.).

Pe linia asigurării cu documen
taţie se mai semnalează întîrzieri 
la U.P.A. Sibiu, uzina „Carbosin“ 
Copşa Mică, Direcţia sanitară ju
deţeană, Inspectoratul şcolar Si
biu, I.G.O. Mediaş, I.L.L. Mediaş, 
IMIX Agnita şi altele.

In vederea degrevării unor con
structori ce au în plan obiective 
peste capacităţile lor de produc
ţie şi pentru mobilizarea tuturor 
rezervelor de care dispun benefi
ciarii s-au întreprins pe plan local 
acţiuni care să conducă la prelua
rea unor lucrări de către unităţile 
economice pentru execuţia lor în 
regie.

Evidenţiem faptul că, în urma 
analizei posibilităţilor existente, 
conducerile unor combinate şi în
treprinderi au preconizat prelua- 
i'ea în regie a unui volum supli
mentar de lucrări de construcţii- 
montaj de peste 30 milioane lei. 
S-au angajat să execute, lucrări în 
regie peste prevederi Combinatul 
industriei alimentare, Fabrica de 
geamuri Mediaş, U.P.A.S., „Balan
ţa“, Uzinele textile Cisnădie etc.

Pe linia asigurării cu materiale 
nu s-a reuşit în unele cazuri să se 
creeze condiţii nici pentru asigu
rarea necesarului pe primul tri
mestru al anului 1970. Bunăoară. 
I.J.C;M..-Sibiu, .nu are- repartiţii 
pentru materiale necesare în tri
mestrul I, cum sínt: 628 tone oţel

beton, 2 050 mii cărămizi, 38 tone 
ţevi instalaţii, 4 049 m p fîşii cu 
goluri şi altele. Totodată, în timp 
ce I.J.C.M. Sibiu duce lipsă de că
rămidă, fabrica „Record“ Sibiu este 
blocată de stocurile de cărămidă 
pe care I.S.C.M. Braşov şi Şantie
rul 505 construcţii nu ie ridică, 
neavînd nevoie de ele. v

La o analiză recentă s-a consta
tat că I.S.C.M. Braşov nu-şi ridi
case cantitatea de 900 000 cără
mizi, iar Şantierul 505 construcţii 
— o cantitate de 200 000 bucăţi. 
La sesizarea sucursalelor judeţene 
ale Băncii Naţionale şi de Investi
ţii s-au luat măsuri pentru trans
ferul respectiv.

Un alt aspect pe care îl sesizăm 
este acela că, deşi sîntem în prag 
de an nou, încă nu s-au corelat 
unele valori de plan prevăzute la 
beneficiar cu cele prevăzute la 
constructor. Acest fapt are directă 
influenţă la întocmirea planului de 
aprovizionare şi execuţie a lucrări
lor.

De exemplu, lucrarea dezvolta
rea I.R.U.M. Sibiu, deşi în planul 
primit de beneficiar se prevede a 
se executa în antrepriza M.I.C., a-

(Gontinuare în pag. a IlI-a) 
A. BALABAN

director adjunct la sucursala 
judeţeană Sibiu a B. I.

Sub egida filialei din Sibiu 
a Societăţii de ştiinţe istorice 
din R.S. România, prof. Gh. Po- 
pescu va susţine comunicarea 
ştiinţifică Contribuţii ale pre
sei sibiene la adîncirea proce

sului democratic în perioada 
august-deeembrie 1944. Şedinţa 
de comunicare va avea loc joi, 
11 decembrie, la ora 18,30, în 
Sala albastră a Muzeului Bru- 
kenthal.

A

In sprijinul iubitorilor 
peisajului montan

In scopul facilită
rii transportului ex
cursioniştilor şi schi
orilor spre zonele 
montane, prin grija 
I.B.C. „Păltiniş“ s-au 
pus în circulaţie pe 
traseul Sibiu — Păl
tiniş şi retur două 
autobuze confortabi

le care circulă zil
nic.

Prima cursă plea
că din Sjbiu la ora 
8,30 şi soseşte în 
staţiune la ora 10,30, 
iar cea de-a doua 
pleacă după masă la 
ora 16 şi soseşte la 
ora 18.

Sosirile de la Păl
tiniş la Sibiu — la 
orele 8,30 şi 15,30.

Pentru schiori 
sínt în curs de mon
tare două instalaţii 
de teleschiuri 
pista Onceşti.

pe

S-a redeschis biblioteca „Astra“
După perioada de renovare a 

clădirii, secţiile bibliotecii „As
tra“ de la sediul din str. Gh. 

j! Bariţiu nr. 5 s-au redeschis, a- 
j; vînd următorul program: Secţia 

de împrumut şi sala de lectură 
a .‘hh'ft'Uor adulţi — zilnic -de 
la ora 9,00—13,00 şi de la 14,00 
—21,00 (duminica — închis);

Secţia de împrumut şi sala de 
lectură a cititorilor copii — zil
nic de la ora 9,00—13,00 şi de 

•la 14,00—20,00 (duminica de la 
9,00—13,00).

Biblioteca pune la îndemîna 
Lcitţtorilor prin- serviciile sale, 
întreaga documentare bibliogra
fică.

I ară zăpadă şi fără sanie, Moş Gerilă a sosit, totuşi, la Sibiu, aducind 
cu el... Luna cadourilor

Foto H. BUCHFELNER

Intîlniri ale deputa
ţilor cu alegătorii

In conformitate cu iniţiative re
cente ale Consiliului Naţional, or
ganelor locale ale Frontului Uni
tăţii Socialiste le revin importan
te atribuţii în mobilizarea oame
nilor muncii de la oraşe şi sate, 
indiferent de naţionalitate, la în
făptuirea obiectivelor stabilite de 
partid.

Subliniind cerinţa unei activi
tăţi permanente a Consiliilor Fron
tului Unităţii Socialiste de la toa
te nivelele se au în vedere unele 
iniţiative deosebit de utile pentru 
bunul mers al activităţii din di
verse sectoare de activitate.

Direcţiile acestor preocupări se 
referă la faptul că consiliile lo
cale vor organiza dezbateri publice 
pe teme de larg interes cetăţe
nesc, cum ar fi aprovizionarea 
populaţiei, deservirea prin reţelele 
comerciale, asistenţa sanitară a 
populaţiei, trebuinţele cultural- 
educative etc. In continuare, ace
leaşi organe vor iniţia diverse stu
dii pe probleme de interes gene
ral, sondaje dc opinie publică la 
care vor fi antrenaţi deputaţii şi 
conducerile organizaţiilor de masă,
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Veşti din Agnita
in preajma sfîrşitului de an, întreprinde

rile judeţului nostru pun în centrul preocu
părilor realizarea integrală a indicatorilor 
de plan şi chiar depăşirea acestora. între
prinderile din Agnita ocupă unul din locu
rile de frunte în acest sens. Astfel:

Unul dintre modernele obiecti
ve ridicate la Uzinele textile 

din Cisnădie

Judecă, omule!
Mă • adresez d-tale, 

omule cu sacoşa fă
ră fund. D-tale care 
baţi zilnic magazi
nele, te precipiţi, te 
agiţi şi, în cele din 
urmă, — în mod cu 
totul artificial — 
creezi o problemă 
din ce nu e cazul, 
creezi o atmosferă 
nocivă, stupi
dă. _ _

Dar să ne 
explicăm. Şi 
să recunoaş
tem că anul 
agricol 1969 
— nu numai 
la noi, ci în 
întreaga Eu
ropă — nu a 
fost prea darnic cu 
cartofii. Să mai re
cunoaştem apoi cin
stit, că la noi, totuşi, 
acest produs éste 
prezent în magazi
nele specializate. E 
drept, în cantităţi 
nu prea mari, dar 
există. Şi dacă aces
te cantităţi nu sint 
prea mari în maga
zine, faptul se dato- 
reşte şi d-tale. Pen
tru că nu te mulţu

meşti nici cu două, 
nici cu trei, nici cu 
cinci kilograme pe 
zi. Dimpotrivă, cu 
toate că ai în că
mară zeci de kilo
grame, nu-ţi ajung; 
îţi mai trebuie me
reu.

Dacă în privinţa 
cartofilor cineva ţi-

M i i i i a t t w i

cotid iene
ar mai putea acor
da niscaiva circum
stanţe atenuante, a- 
poi în privinţa al
tor produse eşti pur 
şi simplu de neîn
ţeles. Intr-o zi te
am văzut cumpă- 
rind 30 kg de făină, 
a doua zi alte 20, 
împreună cu 10 kg 
de zahăr, 15 cutii cu 
conserve de legume, 
12 1 ulei, alte canti
tăţi de orez, gris

etc., etc. Cuhnea e 
că după trei zile ai 
luat-o de la capăt!

Şi toate astea, de 
ce? De ce toate as
tea cînd asemenea 
produse există peste 
tot?

Ştii de ce? Pentru 
ca în unele zile să 
creezi ştrangulări în 

aprovizionarea 
magazinelor şi 
pentru ca al
ţii, care nu au 
atîta timp dis
ponibil cum ai 
d-ta, să fie 
puşi în situa
ţia ca, în anu
mite ore, să nu 
găsească ceea 

ce la d-ta stă stivu
it, nefolosit. Şi mai 
ştii de ce? Pentru a 
crea — aşa cum 
mai ziceam la înce
put — o problemă 
din ceea ce nu e ca
zul.

Deci, dacă eşti cu 
scaun la cap, jude- 

omule! Omule 
sacoşa fără

ca 
cu 
fund

T. FIRU

('iţiţi în  p a g in a  a lUa

Un schimb de experienţă valoros care 
a reliefat numeroase Verigi de bază 

in sporirea producţiei animaliere

•  La Fabrica de 
încălţăminte şi pie
lărie Agnita in pri
mele 11 luni s-a re
alizat o producţie 
globală cu peste 7 
milioane lei mai 
mare decit cea pla
nificată. De aseme- 

'nea, producţia mar
fă a fost realizată 
în proporţie de 107 
la sută. Urmărind 
realizarea fizică a 
producţiei pe sorti
mente, vom observa 
la secţia tăbăcărie 
o creştere de 8,6 mii 
m p. De asemenea, 
la secţia încălţămin-

a-

m

te producţia a cres
cut cu peste 3 mii 
perechi.

Printre factorii ca
re au contribuit la 
aceste creşteri 
minţim: mecaniza 
rea operaţiilor 
secţia tăbăcărie mi
nerală (apretarea şi 
uscarea pe bandă a 
şpaltului căptuşelii), 
organizarea mai ju
dicioasă a locului de 
muncă la benzi de 
cusut „SATRA“, ri
dicarea calificării 
forţei de muncă, do
tarea întreprinderii 
cu maşini moderne

ca maşina de fălţu- 
it j.MOENUS“, etc.

•  IMIX este ' o 
altă întreprindere 
din Agnita care a 
reuşit nu numai să 
realizeze sarcinile 
de plan ci chiar să 
le depăşească. Ast
fel, în cadrul activi
tăţii industriale, sec
torul metalurgic a 
realizat planul în 
proporţie de 152 la 
sută, sectorul indus
trie săpun 175 la 
sută, sectorul chi
mic în proporţie de 
123 la sută, secto
rul celuloză-hîrtie a 
depăşit planul cu 
3,3 la sută, iar sec
torul de prelucrare 
a lemnului cu 2 la 
sută.

V. BARBU

Pe c o ta  s n p e r io a ră  a te h n ic ii  m e ta lu rg ic e
Ştiam că uzina „Independenţa“ 

este cel mai reprezentativ vlăstar 
al industriei constructoare de ma
şini în Sibiu. Ştiam că ascensiu
nea ei pe scara valorilor metalur
gice se atribuie vechilor tradiţii 
ale oraşului transmise din tată în 
fiu, din generaţie în generaţie, po
tenţării uzinei în zilele noastre la 
dimensiuni socialiste. Acestea e- 
rau, ca să spunem aşa, datele pro
blemei înaintea aflării ultimei per
formanţe tehnice a cazangeriei de 
la „Independenţa“.

E drept că specialiştii acestei 
uzine, dovedind o înaltă capacita
te profesională şi o deosebită fle
xibilitate, au izbutit să se muleze 
permanent la cerinţele majore ale 
economiei naţionale, trimiţînd spre 
destinaţii industriale o -serie în
treagă de utilaje pentru rafinării, 
granulatoare giratorice pentru in
dustria minieră, unelte pneumati
ce pentru abataje, polizoare, ma- 
laxoare pentru pîine, ca să nu mai 
vorbim de alte produse de rezo
nanţă. Tot aici, în uzina recon
struită din temelii, s-a introdus în

ultimii ani tehnologia modernă a 
forjării în matriţe închise, sudura 
prin procedeul arc-aer sau în me
diu inert, călirea metalelor cu cu
renţi de înaltă frecvenţă, folosi
rea modelelor metalice şi mecani
zarea modelării formelor pentru

tru conducta forţată a hidrocen
tralei de la Lotru. In ce constă 
lucrarea aceasta de mare anvergu
ră, care ar putea fi numită pe 
drept cuvînt „copilul minune“ al 
industriei sibiene, ne-a spus-o şe
ful secţiei cazangerie, inginerul

ra Virole-giganţi pentru hidrocentrale, 
în premieră pe tară ■ Oameni şi maşi
ni concentraţi în lupta cu dificultăţile
turnare. Era deci firesc ca acestui 
bogat palmares să i se adauge me
reu alte realizări de rezonanţă şi 
mai mare. Aşa s-a ajuns ca, în 
urmă cu un an. în faţa colectivu
lui organizării ştiinţifice a produc
ţiei, a muncitorilor şi /inginerilor 
uzinei să se ridice problema exe
cutării unei lucrări de mare com
plexitate tehnică — blindajul pen-

Teodor Murgu. Aducerea apei de 
la lacul de acumulare la sala tur
binelor necesită o tubulatură foarte 
rezistentă la frecări şi loviri, 
şocuri şi presiuni interioare înal
te, mişcări seismice. Pînă acum a- 
ceastă tubulatură se construia la 
suprafaţa pămîntului, denivelările 
şi diversele forme de relief nece- 
sitînd schimbarea necontenită a

direcţiei, deci un număr foarte 
mare de tronsoane. Npua soluţie 
prevede o conductă subterană pre
văzută eu orificii speciale prin ca
re, după terminarea asamblării, 
urmează să se injecteze beton, for- 
mîndu-se o centură de rigidizare 
în jurul tronsoanelor. Proiectul 
noii lucrări (prima de acest fel 
pe ţară) a fost conceput la I.S.P.H. 
Bucureşti, iar execuţia propriu- 
zisă a uriaşelor tuburi se face la 
„Independenţa“.

Spunind uriaşe, ne referim la 
faptul că lungimea conductei este 
de 1 270 m, cîntărind 3 300 tone. 
Tronsoanele, cu un diametru de 
4 m şi cu grosimi variabile (de la 
12 la 58 mm), trebuind să reziste 
la presiuni de pînă la 80 atmos
fere, vor fi fabricate de uzina si- 
biană în două etape: prima, în 
cursul lui ’70 cînd vor fi termi- 
nate circa 79 de tronsoane cu o 
greutafe" totala" de 803 tone; a

acţiuni ce urmăresc mobilizarea 
oamenilor la acţiuni edilitar-gos- 
podăreşti.
, Un capitol însemnat în cadrul 
acestor preocupări îl va constitui 
munca cu deputaţii. Se are în ve
dere, adică, acordarea de sprijin 
în ducerea la îndeplinire a man
datului încredinţat, intîlniri ale a- 
cestora cu alegătorii spre a refera 
asupra modului cum îşi îndepli
nesc îndatoririle asumate, cum au 
militat pentru transpunerea în 
practică a propunerilor alegători
lor.

In concluzie, un bogat calendar 
de acţiuni a căror îndeplinire va 
însemna o contribuţie la rezolva
rea problemelor de larg interes ceJ- 
tăţenesc a locuitorilor din comu
ne, oraşe şi municipii.

Dintr-o situaţie centralizată la 
Consiliul judeţean al Frontului U- 
nităţii Socialiste rezultă că, pină 
în aceste zile, au avut Ioc, m ju
deţ, peste 45 de consfătuiri orga
nizate cu participarea deputaţilor, 
a membrilor Consiliului judeţean, 
a cetăţenilor.

Fie că asemenea acţiuni au avut 
Joc la Marpod, Jina, Slimnic, Ro
şia, Aţei ori Dumbrăveni, la Sibiu, 
Orlat ori Porumbacu de Jos, în 
mijlocul dezbaterilor s-a situat 
modul cum aleşii noştri şi-au fă
cut > datoria pînă acum. Expresie 
a democratismului care caracteri
zează viaţa noastră socială, aceste 
acţiuni — în care se fac nume
roase propuneri de îmbunătăţire 
a muncii — au darul de a se con
stitui în important mijloc de mo
bilizare a oamenilor la îndeplini
rea exemplară a obiectivelor fixa
te de cel de-al X-léa Congres al 
Partidului Comunist Român.

(Continuare în pag. a IIT-a'
DOINA SĂLAJANU 
D. EMIL

Pe glob

0 nouă artă?
M aşina e lec tro n ică  con tin u ă  în  

m od irez istib il să  cucerească  lum ea. 
R esursele sale e x tra o rd in a re  îşi gă
sesc  ap licare  şi în  a r tă , şi aces t lu 
cru^  nu m a i es te  u im ito r, ne  asi
g u ră  z ia ru l „ F ra n k fu r te r  R u n d 
schau", a rg u m en tîn d  că în  p rezen t 
concep ţia  d esp re  a r tă  a  d ev en it din 
ce  in  ce m ai e las tică . D upă ce a- 
m in teşte  că „ In s titu tu l a r te lo r  con
tem p o ran e“ d in  L o ndra  a  o rgan iza t 
a n u l tre c u t  o expoziţie  in te rn a ţio 
n a lă  de desene  rea liza te  de  m aşin i 
e lec tro n ice  ca re  lu crează  m ai re 
p ed e  şi m ai b in e  d e c ît c re ie ru l om u 
lu i, z ia ru l sub lin iază  că  p e n tru  p ri-  
n ia  oară  în  R .F.G . G aleriile  „K u
b u s“ d in H an o v ra  au  o rg an iza t o 
expoziţie  s im ila ră  cu p rin z în d  217 o- 
b iec te ; rea liză ri ale aces te i n o i ca
teg o rii e s te tice  şi teh n ice . P o triv it 
z iaru lu i, in d ife re n t dacă  s în tem  en 
tuz iasm a ţi sau  a la rm a ţi de această  
situa ţie , tre b u ie  să  co n s ta tăm  că  noi 
s in te rn  c o n fru n ta ţi  cu  o no u ă  o p ti
ca, re z u lta t a l a ritm e tic ii şi geo
m e trie i. P e n tru  m om ent, v iz ita to rii 
in  m asă a i u n o r  asem enea ex p o 
z iţii s ín t îm p inşi m ai m u lt de cu rio - 
Z itate, Z ia ru l a ju n g e  la  concluzia 
că p ă rin ţii in te lec tu a li a i noii m iş
c ă r i în  a r tă  au  t r ă i t  cu  secole in 
u rm ă. I n tre  alţii, s ín t c ita ţi  Pascal 
cu  m aşina sa  de ad u n a t, S ch ickard  
cu  m aşina sa de  ca lcu la t, şi L e ib 
n itz , cu m aşina  lu i de  în m u lţit, ale 
c ă ro r  b u stu ri se află  la  loc  de  cinste  
în  expoziţie.

N um eroase desene  e x ecu ta te  de 
m aşin i I.B.M . p a r  la  p rim a  v edere  
s te rile , deşi s ín t d eco ra tive . In  p ro 
cesul au tom atic , care  exclude  p a r 
tic ip area  in te lig en ţe i şi sen sib ilită ţii 
um ane, se realizează o o p eră  co rec 
tă  şi d idactică . In d u str ia  te x tilă  m ai 
ales. a re  m u lt de  p ro f ita t d e  pe 
u rm a  com poziţiilor co lo ra te  şi dese
n e lo r  geom etrice, de exem plu  p en 
tru  ţe să tu rile  im p rim ate . Z ia ru l con 
sid e ră  că desenele  cele m ai reu şite  
s în t cele abs trac te , acelea c a re  se 
situează  în  a fa ra  p ic tu ra lu lu i. S ín t 
c ita te  în  acest sens „P o rtre tu l e lec
tron ic"  de M anfred  S ch rö d er d in 
G ötingen, opere le  am erican u lu i Ja c k  
P . C itron, desenele rep re zen tîn d  pe 
Jo h n  K ennedy , rea liza te  de „Japan  
C om puter T echnique G roup“, p re 
cum  şi operele  o b ţin u te  pe baza 
sistem ului de se rig ra fie  de c ă tre  
ves t-germ anu l G eorg Nees, ca re  este 
p rezen t în  expoziţie  a lă tu r i de ope
re le  a lto r  n um eroase  lab o ra to a re  sl 
in s titu te  d in  R .F.G ., B e rlin u l Occi
den ta l, S.U.A., M area B ritan ie , Ca
n a d a  şi Jap o n ia .

/
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Un schim b de  experienţă valoros, 
ca re  a reliefa t num eroase

VERIGI DE BAZĂ ÎN SPORIREA 
PRODUCŢIEI ANIMALIERE
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Organizat la indicaţia Comitetului judeţean de partid, schimbul 
de experienţă care a avut loc la cooperativa agricolă dc producţie 
din Apoldu de Sus a constituit, înainte de toate, un model dc or
ganizare şi desfăşurare — într-un sector zootehnic bine închegat. 
Acest schimb şi-a propus să demonstreze în faţa preşedinţilor, 
brigadierilor zootehnici, îngrijitorilor-mulgători şi a specialiştilor 
prezenţi din 14 unităţi cooperatiste ale judeţului modalităţile de 
realizare a unei baze furajere, de permanentizare a îngrijitorilor- 
mulgători, de realizare a unei reproducţii şi selecţii, de ridicarea 
producţiei animaliere. Şi, în bună măsură, a şi reuşit acest lucru. 
„Secretul“ care a stat la baza succeselor obţinute în decursul ani
lor la Apoldu de Sus a fost „dezvăluit“ în expunerile făcute, în 
discuţiile purtate şi cu prilejul vizitării sectorului zootehnic.

, Scurt istoric
loan Kirr, preşedintele coope

rativei agricole din Apoldu de Sus, 
a prezentat un scurt istoric al 
dezvoltării cooperativei agricole de 
producţie. Vorbitorul a arătat că 
in cei 19 ani de la înfiinţare uni
tatea a obţinut succese incontes
tabile pe linia dezvoltării şi întă
ririi economico-organizatorice. Au 
crescut considerabil suprafaţa agri
colă, numărul membrilor coopera
tori, producţiile realizate. Coope
rativa dispune în prezent de 1 290 
hectare, din care teren arabil 697 
hectare. Peste 530 de membri coo
peratori participă efectiv la mun
că. Prin aplicarea întregului com
plex de măsuri agrotehnice au fost 
realizate an de an producţii tot 
mai mari. La cultura griului s-a 
ajuns de la 9Ó0 kg la hectar. în 
primii ani, la 2 600 kg în prezent; 
la orz de la 600 kg la 2 000—2 400 
kg la hectar, iar la porumb boabe 
•— de la 1 200 kg la 2 000 şi chiar 
5100 kg la hectar. „In ceea ce 
priveşte sectorul zootehnic — a 
spus vorbitorul — el a cuprins la 
început un efectiv foarte modest 
■— 34 bovine, din care numai 9 
yaci cu lapte. Această situaţie s-a

menţinut pină în 1959. Urmînd 
îndemnul partidului, cooperativa 
noastră îşi măreşte sensibil efecti
vele, ajungînd în prezent la 470 
taurine, din care 220 vaci şi ju- 
ninci montate, 992 ovine şi 260 
porci care ne-au adus un venit 
de 1 120 000 lei.. In toţi aceşti ani 
producţia de lapte a cunoscut un 
drum ascendent: de la 1 400 litri 
în 1958, la 1 555 litri în 1959, la 
2 532 litri în 1960, la 2 717 în 1961 
şi chiar la peste 3 000 litri lapte 
de la fiecare vacă în anii urmă
tori“.

loan Kirr a remarcat apoi fap
tul că veniturile obţinute au creat 
condiţiile realizării unor construc
ţii trainice şi asigurării bazei ma
teriale necesare procesului de pro
ducţie. Dacă în 1955 aceste veni
turi nu depăşeau 345 0Ö0 de léi, 
în acest an ele se ridică la peste 
6 milioane lei. In acelaşi ritm a 
crescut şi valoarea retribuţiei 
membrilor cooperatori şi, implicit, 
nivelul lor de trai. „Fără îndoia
lă — a încheiat vorbitorul — a- 
cesta este în primul rînd marele 
secret al tuturor realizărilor noas
tre“.

are 63 de ani şi se află în sectorul 
zootehnic ca îngrijitor-mulgător 
de 19 ani. Şi ca el sínt mulţi. 
Vreau numai să spun că forţa di
namică, care a dat muncii în zoo
tehnie un suflu nou, a fost'orga
nizaţia de partid. Mai bine de 5Ö 
la sută din îngrijitorii-mulgători 
sínt membri de partid. Toţi co

muniştii au sprijinit şi urmărit în 
permanenţă întreaga evoluţie a 
sectorului zootehnic. Cite greutăţi 
n-am întîmpinat şi noi, dar le-am 
învins, pentru că am avut un spri
jin de nădejde în organizaţia de 
partid! Chiar şi în prezent, la noi 
este loc destul şi pentru mâi bine. 
Noi tocmai acest ţel îl urmărim: 
mereu spre mai bine“. ,

Incursiune prin sectorul zootehnic
Participanţii la schimbul de ex

perienţă au vizitat apoi sectorul 
zootehnic. Au văzut cu ochii lor 
tot ceea ce cooperatorii din Apol
du de Sus au realizat în aceşti ani. 
In primul grajd în care s-a intrat, 
ca de altfel şi-n celelalte, ei au 
rămas plăcut impresionaţi de sta
rea bună a vacilor, a tineretului 
taurin, de curăţenia exemplară ce 
domneşte peste tot. Totodată, au 
fost surprinşi de faptul că pe li
nia grajdului au găsit un îngriji
tor-mulgător de serviciu — şi a- 
ceasta pentru că în cele mai multe 
unităţi un asemenea fenomen este 
rar. Au cerut explicaţii. Florin Ia- 
cob, medicul veterinar al unităţii, 
a arătat că la Apoldu de Sus, fie
care îngrijitor-mulgător face de 
serviciu prin rotaţie, fără â fi pon
tat în plus. In acest timp el supra
veghează animalele şi păstrează 
curăţenia. Astfel că, la prezentarea 
la program a celorlalţi îngrijitori» 
mulgători, vacile sínt găsite curate 
şi, în orice caz, îngrijirea lor cor
porală necesită un timp mult mai 
scurt. Trecîndu-se prin maternita
tea de scroafe, participanţii ia

schimbul de experienţă au apreci
at construcţia boxelor, cu spaţii 
de refugiu pentru purcei pe pe
rioada de odihnă a scroafelor. în 
privinţa depozitării bazei furajere 
(grosiere şi fibroase), şi la Apoldu 
de Sus este necesar să fie luate 
unele măsuri pentru aranjarea şi
relor şi împrejmuirea lor. De alt
fel preşedintele, într-o discuţie cu 
un grup de vizitatori, a arătat că 
se află deja în construcţie 3 finn
re care, împreună cu podurile 
grajdurilor, vor adăposti în viitor 
întreaga cantitate de fibroase şi 
grosiere. Vizitînd magazia şi piv
niţa, participanţii la schimbul de 
experienţă s-au putut convinge că 
furajele concentrate sínt bine păs
trate şi că ele se află în gestiona
rea inginerului.

Vizita făcută la sectorul zooteh
nic a fost apreciată ca deosebit de 
instructivă, cei prezenţi avînd po
sibilitatea de a vedea la faţa locu
lui aplicarea unor măsuri care ga
rantează' producţii sporite de lap
te, măsuri ce se află la îndemîna 
tuturor unităţilor.

întrebări şi răspunsuri
Cind baza furajeră nu este 

o cenuşăreasă a sectorului vegetal
Cu un deosebit interes a fost 

urmărită expunerea inginerului 
agronom Teodor Apolzan, axată pe 
asigurarea bazei furajere. „Este 
neîndoios — a spus vorbitorul — 
că unul din factorii de bază ce 
determină producţia animalieră îl 
constituie hrana. Poate aţi obser
vat că, la noi, din suprafaţa to
tală de teren arabil, culturile fu
rajere ocupă abia 130 de hectare. 
Adică 18,7 la sută. Acest lucru 
ne-a determinat să dăm toată a- 
tenţia întregului complex de lu
crări agrotehnice. Pentru a obţine 
mari cantităţi de fibroase am fer
tilizat întreaga suprafaţă de fîneţe 
naturale şi cultivate. în fiecare an 
s-au executat curăţirea, grăparea şi 
distrugerea muşuroaielor. Un lu
cru deosebit care se practică la 
noi este producerea de gunoi spe
cial pentru îngrăşarea fîneţelor. 
Din resturile de la arie (pleavă, 
paie) se face primăvara o platfor
mă în care se pune, la fiecare 
strat de 30—35 cm, azótat de a- 
moniu, după care se stropeşte cu 
apă. în  felul acesta noi am pro
dus şi în acest an peste 500 tone, 
material fertilizant ce se aplică 
numai pe fîneţe, deoarece conţi
ne şi multe seminţe de ierburi. 
Administrăm, de asemenea, impor
tante cantităţi de îngrăşăminte 
chimice. Pe 79 hectare fîneţe am 
aplicat 12 000 kg superfosfat, iar 
pe 150 de hectare — 20 000 kg a- 
zotat de amoniu. Trifoiul şi lucer
na au primit pe 51 hectare —
5 100 kg azotat de amoniu, iar pe
6 hectare cu borceag s-au împrăş
tiat 600 kg din aceeaşi substanţă, 
ín acest fel am reuşit să obţinem 
producţii medii de 13 320 kg se
cară masă verde, 25 000 kg _ po
rumb pentru masă verde, 5 235 kg

fin natural, 5 850 kg borceag, 
5 200 kg trifoi şi 26 200 kg sfeclă 
furajeră de pe fiecare hectar cul
tivat cu aceste plante.

O furajare ieftină se obţine pe 
păşuni. Raţionala exploatare a 
acestora a preocupat de mult pe 
cooperatorii noştri. Numai în a- 
cest an s-a aplicat pe păşuni un 
mare volum de lucrări: curăţat de 
mărăcini şi muşuroaie întreaga 
suprafaţă, aplicat îngrăşăminte 
chimice — 41 240 kg substanţă 
activă pe 340 hectare păşune. Aici 
este inclusă şi păşunea în folosinţa 
membrilor cooperatori, căreia îi 
acordăm aceeaşi atenţie. Datorită 
aplicării acestor măsuri, noi am 
obţinut şi 12 000 kg masă verde 
la hectar. în timpul verii păşu- 
narea se face prin rotaţie pe două 
tarlale. In cazul cînd cad preci
pitaţii mai abundente, schimbarea 
se face la 14 zile, iar cînd canti
tatea de apă este mai mică, la 21 
de zile“.

Din relatarea specialistului se 
desprind două probleme de mare 
însemnătate. Prima relevă seriozi
tatea cu care inginerul agronom 
şi întreg consiliul de conducere de 
ia Apoldu de Sus privesc proble
ma asigurării bazei furajere. A 
doua se referă la faptul că o pă
şune, fie chiar în suprafaţă mai 
mică, atunci cînd este curăţată, 
fertilizată şi exploatată în mod ra
ţional, poate satisface necesarul de 
masă verde şi pentru un efectiv 
mai mare de vaci. în concluzie, 
se poate afirma că este complet 
greşită optica acelor consilii de 
conducere şi specialişti care con
sideră că folosirea îngrăşăminte
lor chimice pe păşuni şi fîneţe în
seamnă cheltuieli în plus.

Mereu spre mai bine
Despre organizarea activităţii în 

fermele sectorului zootehnic a vor
bit specialistul zootehnist al uni
tăţii, medicul veterinar Florin Ia- 
cob. El a reliefat faptul că în sec
torul zootehnic lucrează două bri
găzi ce-şi desfăşoară întreaga acti
vitate după un program bine sta
bilit. Pentru fiecare categorie de 
animale s-au întocmit raţii care 
sínt respectate întocmai de îngri- 
jitorii-mulgători. S-au avut în ve
dere ca principalele elemente ce 
determină alcătuirea raţiei să fie 
prezente totdeauna în proporţia 
cerută. „Dar, fără îndoială, unul 
din factorii care au determinat 
obţinerea de producţii mari de 
lapte îl constituie şi selecţionarea 
atentă a materialului productiv — 
a spus specialistul unităţii. La noi 
se acordă o deosebită atenţie se
lecţiei şi reproducţiei. Evidenţa 
exemplară pe care o ţine brigadie
rul zootehnic ne-a permis să re
ţinem viţelele provenite de la cele 
mai bune vaci. în felul acesta a 
crescut permanent nivelul produc
tiv al fermei. Numai în acest an, 
din 8 familii cu înaltă productivi

tate, se găsesc peste 60 exempla
re în plină producţie, realizînd 
cantităţi mai mari de lapte decît 
média fermei. în 4—5 ani, mai 
mult de jumătate din vacile în 
producţie vor aparţine acestor fa
milii. Starea animalelor şi pro
ducţiile realizate uşurează foarte 
mult munca de selecţie.

Există încă părerea că dacă s-ar 
creşte mai puţine vaci s-ar obţine 
rezultate mai bune. Experienţa a- 
cumulată de cooperatorii noştri 
dovedeşte tocmai contrariul. Nu
mai în ferme mari de vaci, cu un 
proces tehnologic bine pus lâ 
punct, se pot realiza producţii a- 
nimaliere corespunzătoare“. „Dar 
să nu se uite nici o clipă că în 
spatele acestor realizări stau oa
menii, a completat loan Kirr, pre
şedintele unităţii. Ei sínt äceia ca
re de fapt determină aceste rea
lizări. In ferma noastră de vaci 
lucrează in prezent 17 îngrijitori- 
mulgători pe care îi stimăm şi-i 
preţuim. Majoritatea îşi desfăşoa
ră activitatea aici de mâi mulţi 
ani, au acumulat o vastă expe
rienţă, îşi iubesc meseria. Ilie Deju

Interesul viu şi multilateral ma
nifestat de cei prezenţi se vădeşte 
şi în numeroasele întrebări care 
au fost adresate preşedintelui şi. 
celor doi specialişti. Explicaţiile şi 
răspunsurile date au reliefat tot 
atîtea verigi de bază în sporirea 
producţiei animaliere.

IOAN CUNŢAN, preşedintele co
operativei agricole de producţie 
din Dobîrca: „Aş dori să aflu dacă 
furajele concentrate ce se adminis
trează în hrana animalelor sínt a- 
sigurate din producţie proprie?“

Răspunzând la întrebare, gazde
le au arătat că, în cea mai mare 
parte, aceste furaje provin din 
producţie proprie. „Pe cit ne-a stat 
în putinţă am căutat să ne asigu
răm furajele necesare, creîndu-ne 
chiar unele rezerve — a spus to
varăşul Kirr. Aţi observat că pă- 
tulele noastre sínt pline cu po
rumb. Un sfert din acesta ne-a ră
mas încă din anul trecut. Livrînd. 
laptele contractat, primim tărîţe. 
Astăzi am trimis două camioane 
după borhot. Sub magazia de ce
reale, aţi văzut, pivniţa este plină 
cu sfeclă furajeră. Aş vréa să re
ţineţi că noi ne preocupăm în per
manenţă pentru a asigura concen
tratele şi suculentele necesare. Da
că nu avem, le cumpărăm. Fără 
acestea nu se poate realiza o pro
ducţie de lapte corespunzătoare“.

NICOLAE MUNTEANU, inginer 
zootehnist la C.A.P. Alămor: „Cum 
sínt retribuiţi îngrijitorii-mulgă
tori; există vreo diferenţiere îptre 
ei?“

„îngrijitorii-mulgători sínt retri
buiţi în funcţie de producţia ob
ţinută — a răspuns preşedintele 
unităţii. Cooperativa noastră nu 
face nici o diferenţiere în retribu
irea îngrijitorilor-mulgători. Lotu
rile sínt uniforme ca valoare, pro
ducţiile mai mari sau mai mici fi
ind numai rodul muncii fiecăruia“.

Brigadierul GHEORGHE RAU, 
din Ludoş: „Care este preocuparea 
consiliului de conducere pe linia 
dezvoltării sectorului zootehnic? 
Consiliul popular comunal se in
teresează de acest sector?“

„Poate aţi observat că la noi sec
torul zootehnic nu reprezintă ele
mentul de bază în realizarea veni
turilor — a spus loan Kirr. Din 
cele peste 6 milioane lei, numai 
1 200 000 de lei s-au realizat din 
acest sector. Cu toate acestea con
ducerea cooperativei, după cum 
aţi putut vedea, îi acordă aceeaşi 
atenţie ca şi celorlalte sectoare, 
dacă nu chiar mai mare. Nu există 
şedinţă de consiliu în care să nu

se discute problemele din zooteh
nie. Avem un grafic pe baza că
ruia fiecare membru din consiliu 
face de serviciu o zi în* acest sec
tor, unde are obligaţia să urmă
rească întregul proces de produc
ţie. Altfel, străin de acest sector, 
ce contribuţie ar mai putea aduce, 
în şedinţele de consiliu, la soluţio
narea problemelor? In ceea ce pri
veşte sprijinul pe care-1 primim 
din partea consiliului popular co
munal, el este substanţial. Prima
rul comunei noastre, tovarăşul Ni- 
colae Bunéa, prezent şi astăzi în 
mijlocul nostru, se interesează în
deaproape cum ne desfăşurăm ac
tivitatea. Nu o dată l-am găsit dis- 
de-dimineaţă în zootehnie, urmă
rind dacă se respectă programul 
de grajd, dacă animalele sínt hră
nite şi îngrijite aşa cum trebuie“.

IOAN NEAMŢU, preşedintele 
C.A.P. Armeni: „S-a realizat efec
tivul de porcine şi care este nu
mărul de purcei obţinuţi de la fie
care scroafă?"

„în primul rînd — a spus Flo
rin Iacob, medicul veterinar al u- 
nităţii — ne-am străduit să asigu
răm în ferma de porcine adăpos
turi cît mai bune atît pentru lotul 
aflat la îngrăşat, cît şi pentru 
scroafe. Aţi vizitat maternitatea 
noastră. Este o construcţie moder
nă. Dar nu în asta constă totul. 
Pe lingă construcţii trebuie să ai 
material bun, furaje bune şi oa
meni buni care să lucreze cu tra
gere de inimă. Noi ne-am străduit 
să ne asigurăm toate aceste ele
mente. Am înlocuit îngrijitorii mai 
puţin pricepuţi, am înlocuit chiar 
şi brigadierul. Am asigurat furaje 
şi situaţia s-a însănătoşit. Am rea
lizat şi efectivul şi am obţinut în 
acest an în medie 10 purcei de la 
fiecare scroafă“.

Au fost pUse şi alte numeroase 
întrebări. Mulţi dintre cei prezenţi 
au vrut să ştie dacă specialistul 
zootehnist al unităţii, medicul ve
terinar Florin Iacob, este prezent 
în fiecare zi la programul de grajd, 
dacă supraveghează respectarea a- 
cestuia, dacă fiecare îngrijitor- 
mulgător însoţeşte lotul de vaci 
peste vară la păşune; cum este or
ganizat păşunatul; dacă îngrijitorii- 
mulgători care fac de serviciu pes
te Zi la grajd sínt pontaţi supli
mentar etc., etc., etc. Printre răs
punsurile date merită să fie reţi
nut faptul că cei care îngrijesc 
vitele peste vară (ciurdarii) sínt 
retribuiţi şi ei după producţia de 
lapte realizată.
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Participanţii la schimbul de experienţă s-au angajat Să acorde 
o mai mare atenţie organizării judicioase a activităţii în sectorul 
zootehnic din unităţile din care fac parte. Foarte mulţi dintre ei 
au luat poziţie critică faţă de aspectele negative din unităţile din 
care fac parte. In încheiere, au fost jalonate măsurile ce se impun 
privind modul de organizare a muncii, întreţinerea adăposturi
lor, gospodărirea furajelor, îngrijirea şi hrănirea animalelor. Atît 
inginerul Nicolae Dura, director adjunct la Direcţia agricolă ju
deţeană, cît şi inginerul Dumitru Lăţea, vicepreşedinte al 
U.J.C.A.P., au subliniat că aceste măsuri fac parte dintr-un pro
ces continuu de perfecţionare a producţiei în sectorul zootehnic 
din toate unităţile judeţului. El trebuie sa asigure un cadru orga
nizatoric funcţional pentru desfăşurarea activităţii cu o mai înalt? 
eficienţă economică. In acelaşi timp este necesar ca specialiştii, 
cadrele de conducere, organizaţiile de partid să pătrundă în esenţa 
fenomenelor actuale, să privească Cu mai mult simţ de răspundere 
problemele zootehnice, Corespunzător Cerinţelor etapei pe care o 
străbatem. P, BUD

/

--------------------------------------\Prezenţe sibiene
în cercetarea 

ştiinţifică 
economică

In zilele de 5 şi 6 decembrie 
a avut loc la Ministerul Trans
porturilor din Bucureşti o con
sfătuire organizată de Centrul 
de studii pentru organizarea şi 
normarea muncii din cadrul Mi
nisterului Muncii. Consfătuirea 
a avut ca temă: „Eficienţa eco
nomică a aplicării normelor de 
muncă fundamentate ştiinţific“. 
Au fost prezentate referate teo
retice şi aplicaţii practice în 
toate sectoarele de activitate e- 
conomieă.

In cadrul acestei consfătuiri, 
din judeţul Sibiu au fost pre
zentate două lucrări ce s-au bu
curat de atenţia participanţilor., 
Studiul „Aplicaţii ale studiului 
muncii la montajul în flux 
tehnologic al florilor artificiale“ 
a fost realizat de întreprinderea 
„Flamura roşie“ Sibiu. Prezen
tarea a fost însoţită de un film 
pe peliculă de 8 mm în culori. 
Prin aceasta s-au putut demon
stra avantajele aplicării meto
delor moderne de organizare a 
locurilor de muncă. Uzina „In
dependenţa“ a prezentat un 
model matematic ce se rezolvă 
cu ajutorul calculatorului elec
tronic, pentru determinarea nu
mărului de personal T.A. la di
ferite compartimente ale între- 
Dritiderii.

La Avrig, 
in preajma 
noului an

Pentru asigurarea frontului 
de lucru în anul viitor, la sec
torul de exploatare a lemnului 
din comuna Avrig, condus de 
inginerul Gh. RădUlescu, s-au 
deschis două importante şantie
re cu o masă lemnoasă de fag 
şi stejar în volum de 21 000 
metri cubi. Echipa de munci
tori forestieri a lui Gavrilă To- 
doruţ, care lucrează în parche
tul Valea Bradului, a fasonat 
pină în prezent peste 3 000 m c 
de buşteni pentru gater, depă
şind graficul la zi cu peste 30 
la sută.

________________________ /

0  NOUĂ 
AGENŢIE C.E.C.

Direcţia judeţeană G.E.C. Si
biu, pentru a îmbunătăţi deser
virea populaţiei din mediul să
tesc pe linia operaţiunilor 
G.E.C., a înfiinţat recent o a- 
genţie în comuna Cristian. U- 
nitatea va deservi atît popu
laţia din comuna de reşedinţă 
cît şi aceea din comunele Orlat 
şi Gura RîUlui.

Pe lîngă operaţiunile C.E.C. 
propriu-zise (depuneri şi resti
tuiri pe librete de economii, o- 
bligaţiuni C.E.C., cecuri de eco
nomii şcolare) unitatea mai e- 
fectuează operaţiuni de mandat 
(plata produselor agricole, înca
sarea impozitelor, taxelor şi pri
melor A.D.A.S.), precum şi alte 
operaţiuni ca: consemnări de 
sume, depuneri de cotizaţii di
verse, depuneri de garanţii ma
teriale ale gestionarilor etc.

Menţionăm că în anul în curs, 
prin grija Direcţiei judeţene 
C.E.C. Sibiu, s-au mai înfiinţat 
agenţii C.E.C. proprii în comu
nele: Merghindeal şi Răşinari.

GH. CZINEGE

Uzina de reparaţii
SIBIU

str. Constituţiei nr. 23, telefon 1 20 26 
angajează urgent:

— UN ŞEF DEPOZIT,
— UN MAGAZINER PRINCIPAL,
— UN ECONOMIST II,
— UN AUTOMACARAGIU.

j! în vederea examinării şoferilor pentru promovare în 
j! clasele de calificare, întreprinderile vor înainta tabele 
<! conform instrucţiunilor în vigoare, cu şoferii propuşi ([ 
<[ pînă cel tîrziu la 25 decembrie 1969 la întreprinderea <| 
<[ de transporturi auto Braşov, str. Lungă nr. 160.

C e re ţi s to f e
î

din produsele 
noastre

— calitate superioară
— sortiment bogat 

de stofe bărbăteşti
— în desene şi culori 

variate
— sortiment nou 

pentru sezonul de 
iarnă.

De vînZare Ia toate
magazinele I.C.S.T.I., 

I.I.S. „Libertatea“ 
Sibiu STOFE FINE

/h<Umid&

SIBIANA

UNT DE MASA
^  - -  ©

flfaditie puifotL imawMU
B R ÍN Z A  T O P IT Ă  ÍN PASTE CU D IV E R S E

IN G R E D IE N T E  S i C O N D IM EN TE.

B f tÎM iĂ  T O PIT Ă  CO S A U M  SAV S O N C Ä

întreprinderea comunală Sibiu
ANGAJEAZĂ URGENT:

— un inginer principal constructor 
diriginte de şantier.

Informaţii zilnic la serviciul personal-administrativ, 
telefon 1 36 44.

TIMPUL
Soarele răsare la 7 h şi 41 m şi 

apune la 16 h şi 36 m. Vreme u- 
medă cu cerul schimbător, tempo
rar acoperit. Vor cădea precipitaţii 
slabe intermitente care pe alocuri 
se vor transforma în lapoviţă şi 
ninsoare. Vîntul va sufla slab pî
nă la potrivit din sectorul vestic. 
Minimele vor fi cuprinse între mi
nus 2 şi plus 2 grade, iar maxime
le vor oscila între 3 şi 6 grade. 
Dimineaţa ceaţă locală.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Beru şi comisa

rul San Antonio (orele 9,00; 11,30; 
14,00; 16,30; 19,00; 21,00); ARTA; 
Corabia nebunilor (orele 10,00; 
14,00; 17,00; 20,00); TINERETU
LUI: Atentatul de la Sarajevo lő
réié 10,00; 12,00; 14,30; 16,30,
18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Corn 
bia nebunilor, sériile I şi II (őreit 
9,00; 14,00; 17,00 şi 21,00); TINE
RETULUI: Viţelul de aur, seriile I 
şi II (orele 10,00; 16,30; 20,30); 
UNIREA: Întoarcerea vrăjitorului

(orele 10,0.0; 16,00; 18,00 şi 20,00).
AGNITA: 8 MAI: Don Gabriel 

(orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).
CISNADIE: POPULAR: Infrîn- 

gerea lui Alexandru cel Mare (ore
le 11,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi 
20 , 00 ) .

Protagonistul filmului 
„Atentatul de la Sarajevo“

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Lovitură puternică (orele 18,00 şi
20, 00) .

COPŞA MICA: POPULAR: P® 
plajele lumii (orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BAI: Pe urmele Şoimu
lui (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Omul cu or
din de repartiţie (orele 17,00 şi
19.00) .

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST: Intre noi (orele 17,00 şi
19.00) .

TELEVIZIUNE
18.00 Studioul pionierilor,
18.30 Cîntă viorile.
19.00 Telejurnalul de seară.
19.20 Armonii camerale —- viziuni 

coregrafice.
19.30 Anchete sociale.
20,15 Telecinemateca.
21,50 Finala Festivalului naţional 

de teatru.
22.00 Telejurnalul de noapte.
22.20 Salonul literar al TV.
23.00 Invitaţie la dans cu forma

ţia Gerhard Römer.
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PROBLEME ACTUALE 
A L E  ŞCOLII

Actualele adunări de dări de 
seamă desfăşurate la nivelul 
organizaţiilor de bază din şco
lile Mediaşului — ca în toate 
şcolile din judeţ — şi-au avut 
axa directoare a preocupărilor 
în modul cum au cuprins pro
blematica vastă a sarcinilor sta
bilite de Plenara C.C. al P.C.R. 
din aprilie 1968 şi Congresul al 
X-lea al partidului. Este vorba 
de accentul ce s-a pus pe latu
ra formativă a procesului in- 
structiv-educativ, pe pregătirea 
ştiinţifică la nivelul ştiinţei 
mondiale, de noile atribuţii sta
tutare ce revin comuniştilor din 
şcoli. îndrumarea şi conducerea 
activităţii complexe din şcoli 
revenind organizaţiilor de par
tid, este normal să consemnam 
răspunderea sporită a acestora, 
cerinţa unei prezenţe dinamice 
în rezolvarea competentă a tu
turor laturilor acestui proces.

Primele constatări survin pe 
linia aplicării hotărîrii privind 
generalizarea învăţămîntului de 
10 ani. Ar fi, adică, constatarea 
că acestei chestiuni i s-a acor
dat atenţia necesară în muni
cipiu. Exemplul care ar servi 
de argument ar fi a consemna 
faptul că la cele 7 clase a IX-a 
nou înfiinţate au fost reparti
zaţi spre a preda cei mai buni 
comunişti, dascăli cu experien
ţă didactică recunoscută (Marius 
Călinescu, prof. emerit, cu gra
dul I — Liceul nr. 2 sau Va
lerian Stănescu, directorul Şco
lii generale Tîrnava). Pe aceeaşi 
direcţie a atenţiei noastre ar fi 
de consemnat orientarea bună 
a comuniştilor din şcoli pentru 
ca, bazaţi pe înţelegerea con
ducerilor unităţilor economice, 
să asigure acestor elevi condiţi
ile propice pentru o strict ne
cesară preprofesionalizare. Ate
lierele de lăcătuşerie şi croito
rie, cele de la „Vitromctan“ şi 
„8 Mai", de la I.M.A. Tîrnava 
reprezintă forme adecvate pen
tru ca ziua săptămînală de 
practică să însemne paşi efec
tivi spre învăţarea unei mese
rii. Evident, la acelaşi capitol, 
ar fi de adiţionat preocuparea 
pentru atragerea în clasele a- 
cestea a tuturor elevilor nead- 
mişi la alte şcoli, asigurarea 
frecvenţei acestora cu amenda
mentul că pe această direcţie 
comuniştii din şcoală au încă 
Un drum de străbătut (Tîrnava).

în asemenea adunări generale 
s-a propus o consfătuire a pro

fesorilor care lucrează la aces
te clase, propunere la care sub
scriem adăugind necesitatea ca 
dascălii să nu uite că au sarcini 
deosebite în orientarea profesi
onală a elevilor.

în aceeaşi ordine de idei, o 
preocupare mai susţinută s-ar 
cere din partea forurilor de 
specialitate judeţene, municipa
le. Pentru că nu este de admis 
modul defectuos al începerii ă- 
nului Şcolar prezent, demarat 
fără manuale pentru aceste cla
se. Prin octombrie s-au dat cî- 
teva, pînă în noiembrie la Tir- 
nava nu era încă nici unul, iar 
la trei şcoli din municipiu (Li
ceele 1 şi 2, Şcoala generală nr. 
3) se lucrează şi acum cu un 
număr restrîns de manuale. 
Semnalînd că fenomenul se în
tinde şi la clasele I—IV din u- 
nele şcoli, ni se pare a avea 
argumente spre a atenţiona pe 
cei răspunzători că este necesa
ră din partea lor o mai atentă 
şi mai operativă cuprindere a 
problemei.

în acelaşi sector al activită
ţii organelor şi organizaţiilor de 
partid, Comitetul municipal a 
constituit o brigadă de profe
sori experimentaţi avînd meni
rea să ajute colectivele acestor 
şcoli să-şi înţeleagă mai bine 
sarcinile ce le revin. Ni se pare 
a se fi făcut un lucru util, a 
cărui experienţă poate servi şi 
altora. Cu atît mai mult cu cit 
eficienţa este detectabilă pe di
recţia mai bunei organizări a 
practicii, a laboratoarelor şcola
re, a eficienţei lecţiilor.

Nu e mai puţin adevărat că 
din partea tuturor celor care au 
responsabilităţi în acest dome
niu se cere o prezenţă şi mai 
activă, mai pasionată, o mai ac
centuată promptitudine în efec
tuarea tuturor demersurilor şi 
acţiunilor necesare succesului 
real al procesului formativ şi 
informativ ce se desfăşoară în 
şcoli. Pentru că datoria noastră 
esenţială este să ne achităm cu 
cinste de nobila sarcină încre
dinţată de partid, aceea de a 
forma constructori de nădejde 
ai socialismului, cetăţeni cu un 
înalt grad de maturitate poli
tică şi ideologică.

Prof. ILIÉ OLARU 
şeful comisiei pentru învăţă- 
mîntul de stat de pe lîngă Co
mitetul municipal de partid 

Mediaş

Vedere panoramică, dinspre Cibin, 
din Sibiu

a fabricii „Libertatea"

Musafiri... nepoftiţi
Un copil de 5 ani doarme liniş

tit. E dimineaţa, pe la ora 9. Pă
rinţii îi plecaseră la serviciu. Som
nul copilului este tulburat de O 
umbră ce se strecoară prin casă ca 
o stafie. îi este încă somn şi nu 
deschide ochii decit pe jumătate.

Nu peste mult timp, în aparta
mentul respectiv, de pe str. Gheor- 
ghe Gheorghiu-Dej, din Sibiu, so
seşte E. L., o femeie în vîrstă, ca
re venea de obicei pe la acea oră 
să aibă grijă de băiatul despre ca
re Vorbeam. Intră în casă, dar 
simte parcă o prezenţă străină. Se 
dúcé direct în dormitorul copilu
lui. Aceeaşi umbră se strecoară 
prin căsă, tiptil. Uşa de la intrare 
scîrţîie uşor. Bâtrîna iese în fugă. 
Un bărbat necunoscut ieşise pe 
aceeăşi uşă. Alarmează colocatarii. 
Străinul este prins şi reţinut. Vi
ne miliţia. încep cercetările.

Cu 0 figură de înger speriat, 
misteriosul „musafir" încearcă să 
bîiguie ceva. Sub „aripioare“ n-a- 
vea nimic altceva decit nişte o- 
biecte furate din acea locuinţă. 
Este identificat. Are 29 de áfti. II 
cheamă Nicolae Jiga, domiciliat în 
Mediaş şi angajat la uzina „Auto- 
mecanica" din oraşul respectiv. 
Mai fusese condamnat de 5 ori 
pentru furt din locuinţe. Penulti
ma sa „operaţie“ o făcuse tot în 
Sibiu, în str. Rusciorului, cu o 
săptămînă în urmă. După ce-şi Stu
dia locul unde avea să dea lovi
tură, punea în funcţie legătura de 
chei pe care o purta în acest scop.

îată-1 pe primul musafir picat 
din cer intr-o locuinţă străină, a- 
pöi pe mîinile justiţiei.

a is t r u l  Gheorghe Ispas
O informaţie de cîteva rînduri 

consemna laconic, zilele trecute, 
numele a doi inovatori de la 
I.R.U.M. Sibiu, realizatorii unui 
nou dispozitiv pentru degroşarea 
pînzelor conice, cu o eficienţă e- 
eonomieă de 23 000 lei numai în 
cursul ultimului trimestru. Ştirea 
aceasta a constituit punctul de 
plecare a investigaţiilor noastre şi 
iată-ne faţă în faţă cu unul din 
creatorii origina- _ _ _ _ _ _ _ .
lului dispozitiv.
Este maistrul 
Gheorghe Ispas
de la secţia de _ _ __________
pînze-fierăstraie.., i

împreună cu muncitorul Rudolf 
Polgyai de la aceeaşi secţie, au 
~emnat „actul de naştere“ al ino- 
aţiei, a cărei importanţă capătă 
imensiuni cu atît mai mari cu 

cit îşi găseşte aplicaţia într-o sec
ţie unică în ţară şi are în vedere 
înlocuirea unor pînze ce se obţi
neau pînă acum numai din im
port.

Maistrul Ispas ne conduce prin 
hale, spre secţia lui. îi ascultăm 
glasul puternic, energic, răzbătînd 
prin ţesătura de zgomote ce ne 
înconjoară. îi privim mîinile pu
ternice urmărindu-i vorbele, ridi- 
cîndu-se din cînd în cînd viguros,

' pentru a sublinia un fapt mai deo
sebit...

E povestea obişnuită, lipsită de 
orice element senzaţional, a unor 
oameni care, muncind zile, luni 
şi ani la aceleaşi locuri de mun
că, cu aceleaşi maşini şi aceleaşi 
scule, au ajuns să le cunoască la 
fel de bine ca pe ei înşişi, ştiin- 
du-le şi calităţile dar şi slăbiciu
nile. Şi după ce sirena pune punct 
Unei zile de muncă, aceşti oameni 
zăbovesc îndelung asupra unor 
cărţi, a unor schiţe, se întreabă, 
sé frămîntă şi ideile prind contu
ruri pe hîrtie, se confruntă, se 
îmbogăţesc cu noi elemente, ajun- 
gînd încet-încet la forma definiti
vă, pregătită de data aceasta pen
tru marea înfruntare cu practica, 
cu producţia.

„Avem în secţie oameni deose
bit de interesaţi în promovarea 
oricăror îmbunătăţiri a procesului 
de producţie. Ori de cîte ori se 
iveşte vreo problemă deosebită, ne 
strîngem, discutăm, căutăm soluţii. 
Poate nu reuşim întotdeauna... De 
obicei însă, ideile oamenilor prind 
viaţă, se materializează în noi şi 
noi aparate şi dispozitive“. Şi mai
strul îşi însoţeşte cuvintele cu 
exemple de la faţa locului: la un 
ciocan pneumatic unde se nituiesci 
plăcuţele pentru gatere, un dispo
zitiv hidraulic conceput de Ru
dolf Polgyai (muncitor de înaltă

calificare şi experienţă, şase ani 
consecutiv fruntaş în producţie), 
permite acum să se renunţe la un 
om din cei patru cîţi asigurau de
servirea operaţiei; s-au mai adus 
îmbunătăţiri şi la presarea urechii 
de joagăr, la nituirea în matriţă 
şi multe altele. Lîngă o maşină, 
maistrul Ispas ne explică apoi cu 
însufleţire ceea ce scurta informa
ţie înserată în ziar nu reuşise să

PROFILURI ÎN LUMINĂ
redea — construcţia, funcţionarea 
dispozitivului, felul cum s-a năs
cut ideea şi cum s-a întrupat în 
geometria complicată a profileilor 
de oţel. în esenţă, este vorba de 
înlocuirea degroşării ce se executa 
la circularele conice pe o maşină 
de rectificat conic în aproximativ 
4 ore, cu o operaţie similară ce se 
face pe noul dispozitiv în circa 15 
minute.

Deci, matematic judecind, de 
unde pînă în prezent într-0 zi de 
lucru secţia lucra doar 2 pînze 
conice, acum capacitatea ei (vir
tuală) de lucru ar fi de... 32 pîn
ze Cifra aceasta nu are pretenţia 
să corespundă exact cu realita
tea, intervenind evident şi alté 
condiţii specifice producţiei. Ori
cum însă, realizarea, detefminînd 
acest salt spectaculos, merită să 
_ _ _ _ _  fie menţionată în 

rîndul succeselor 
de seamă ale co
lectivului sibian.

- Şi consemnîn-
d-o, aducem un 

modest omagiu celor care, prinşi 
în lupta zilnică cu sarcinile de 
plan, cu problemele grele ale pro
ducţiei, găsesc timp şi pentru cer
cetare, celor care, după cum spu
neam, se întreabă, se frămîntă şi 
din Viitoarea ideilor îşi aleg su
portul viitoarelor succese.

EMIL DAVID

A l doilea. Dintr-o fotografie, o 
fată de 14 ani, cu o faţă de can
didă, zîmbeşte cu nevinovăţie... 
Deşi în braţe ducea o servietă dol
dora cu obiecte furate dintr-o lo
cuinţă, trecea cu o seninătate de
zarmantă. In picioare purta nişte 
pantofi foarte eleganţi, furaţi cu 
câtva timp în urmă, pe care, avea 
să-i arunce, întrucît o stringeau. 
Respectiva, Doina Preda, din Si
biu, str. Aleeu Russo nr. 41, nu 
era nici pe departe o nóvice in 
„ărtâ" de a intra în posesia bunu
rilor altora. Puneţi în balanţă vîrs- 
ta ei cu cele aproape 50 de fur
turi pe care le are lâ activ...

Familia trebuia să-şi facă dato
ria, edueînd-o. Desigur. Dar să 
vedem ce s-a făcut în acest sens. 
Părinţii Doinei sínt închişi, con
damnaţi de „n“ ori pentru... furt. 
Adevăratul campion al neamului, 
însă, este bunicul ei, Alexandru 
Şăndor, care are 80 de ani şi este 
un cunoscut pensionar al închiso
rilor. Pînă în prezent a fost con
damnat la peste 130 de ani de în
chisoare.

Doina Preda a fost trimisă în- 
tr-un institut pentru reeducare. 
Dar, dincolo de faptul în sine, ră- 
mîne în discuţie lipsa de preocu
pare intensă, preocupare ce ar fi 
trebuit să existe din partea anu
mitor factori determinanţi. Dacă 
din familie a fost lipsită de acel 
filon inestimabil pe care trebuie 
să-l strecoare părinţii în sufletul 
copilului, contribuţia şcolii sau a 
serviciului de tutelă rămîne, din 
păcate, în acest caz, fără roade, 
încă un semnal, deci, în acest sens, 
pentru preîntîmpinarea unor situ
aţii similare, îl considerăm opor
tun pentru cei vizaţi.

MARIN NIŢA

Beru, Care în viaţa civilă ar fi, 
desigur, un tip cu tabieturi şi as
piraţii mic burgheze, face în film 
pe inspectorul Berurier, amestec 
de gafeur şi înger salvator, iar 
San Antonio este comisarul de po
liţie tenace, subtil, redutabil şi 
plin de farmecă Filmul Beru şi 
comisarul San Antonio este poli
ţist, gen care, datorită frecvenţei 
sale (ades neselectivă) pe ecranele 
noastre, s-a autodevalorizat, ajun- 
gînd să nu mai _ _ _ _ _ _ _
aibă secrete pen
tru spectatori.
Dramul de impre
vizibil se conver- ______________
teşte astfel de Ce-
le mai multe ori în nemiloase cer
titudini sau cel puţin în bănuieli 
care, de obicei, se verifică.

Prin Urmare, generic forte, aglo
merat de arme şi muniţie, crime 
ce se cer lămurite, stupefiante, 
june decorative în interioare ra
finate etc....

Mai ales foarte mult etc.
Ştiind că nu ne va convinge 

umblînd la o temă total deconspi- 
rată, regizorul Guy Lefranc a do
vedit bunul simţ sau inspiraţia 
artistică sau flerul comercial de 
a privi el însuşi amuzât materia
lul filmat, şoptindu-ne complice să 
nu-1 luăm în serios.

Retina, obişnuită, cu Fracasse, 
Pardăillan, Scaramouche, SOurcouf,

I  I  H

acceptă, cu această ocazie, un Gé
rard Barray contemporan şi ur
ban.

Film de duzină, Beru şi comi
sarul San Antonio se adaugă celor 
care nu mai prilejuiseră serioase 
rezerve, întrebîndu-ne care este 
contribuţia lor educativă,, specta
torii fiind mai ales cei tineri şi 
foarte tineri.

Reprezentaţia de luni de la o- 
ra 16,30 a beneficiat de un su- 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  pliment sau poa-

film
te o completare: 
la ieşire, cîţiva 
bărbaţi, în mijlo
cul nelipsiţilor a- 
matori de senza

ţii tari pe care, de-o vreme în
coace strada i şi restaurantele le 
Oferă din belşug, admonestau un 
puşti, surprins cu mina în buzu
nar. Reproşul nu se adresa ţinutei 
necivilizate ä acuzatului, ci fap
tului că buzunarul nu-i aparţinea.

Întîmplător?
Nu sínt convins că cine fură 

azi un ou, va încerca să delapi
deze mîine o bovină, cum zice 
pr Overbul.

Dar, apropo de filme gen Bem 
şi proverbe, există, printre alte 
multele, unul plin de simplitate şi 
profunzime a observaţiei: „Ce-i 
prea mult...“.

RAREŞ CORNEA

Pe cota superioară a 
tehnicii metalurgice
(Urmare din pag. 1)

doua, pînă la sfîrşitul lui 71 cînd 
vor fi predate restul tronsoanelor.

Fără îndoială că o lucrare de a- 
semenea amploare şi complexita
te, prin însăşi noutatea ei, avea să 
creeze o serie de dificultăţi legate 
în primul rînd de însuşirea unei 
anumite tehnologii de fabricaţie 
pentru obţinerea condiţiilor impu
se de toleranţe. Depăşirea acestor

Vă m u lţu m e ş te  s t a l u l  p re g ă t ir i i  
p lanu lu i de in v e s t i ţ i i  pe anu l 1970 ?
(Urmare din pag. I)

ceasta nu figurează în planul de 
producţie al Trustului 5 construc
ţii Braşov, respectiv al Şantierului 
505 construcţii Sibiu.

La alte lucrări, cuta sínt: con
struirea internatului cu 300 locuri 
din cadrul şcolii profesionale „Vi- 
trometan“ sau atelierul mecanic al 
Fabricii de geamuri Mediaş nu 
sínt stabiliţi prin plan construc
torii.

Aspectele negative sesizate tre
buie să taobilizéze colectivele uni
tăţilor în cauză în scopul concen
trării tuturor eforturilor pentru e-

liminarea lipsurilor şi pregătirea 
tuturor condiţiilor desfăşurării în 
ritm susţinut, încă de la începutul 
anului, a lucrărilor de investiţii 
prevăzute pentru 1970.

Asigurarea cu documentaţie, pre
gătirea frontului de lucru pe timp 
friguros, asigurarea bazei tehnico- 
materiale de către constructori şi 
în special de beneficiarii de inves
tiţii care s-au angajat să efectueze 
lucrări în regie, trebuie corelate 
şi subordonate termenului de pu
nere în funcţiune planificat, indi
cator de cea mai mare importanţă 
în această ramură a economiei na
ţionale.

dificultăţi a reclamat mobilizarea 
unor rezerve de muncă (maşini şi 
oameni) fără precedent. E sufi
cient să arătăm că în cadrul sec
ţiei cazangerie a fost necesară a- 
féctarea unei suprafeţe de cea 
2 000 m p şi a 40 de oameni nu
mai pentru această lucrare. S-a 
impus însuşirea unor metode spe
ciale de sudură, a metodelor de 
control nedistructibil cu ultrasu
nete şi raze X sau V, s-au con
ceput diverse dispozitive pentru a- 
samblăre, tratamente termice şi 
prelucrări mecanice. Eforturile au 
mers pînă acolo îneît s-au şi pro
curat unele utilaje speciale pentru 
deservirea acestei importante lu
crări, veritabil test al maturităţii 
şi nivelului tehnic atinse de co
lectivul sibian: strung" carusel eu 
diametrul de 6 Ö00 mm, automate 
de sudură, aparate de control Cu 
ultrasunete şi apărate Roentgen.'

Au fost executate, prin autodo- 
tare, două tipuri de cuptoare (ver
tical şi inelar) pentru tratamentul 
termic al sudurilor, precum şi o 
serie de dispozitive de rotit viro- 
lele şi de ásamblare în tronsoane 
a viralelor.

E firesc ca în asemenea condiţii 
„copilul minune“ al uzinei sibiene 
să se dezvolte sigur şi armonios. 
Peste un an el va părăsi „casa pă
rintească“, ducînd cu el dovada 
priceperii şi hărniciei celor care 
i-au dat viaţă. Va fi o nouă vic
torie a metalurgiei sibiene, a pro
tagoniştilor ei, pe care o vom a- 
plauda cu entuziasm.
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Perioadă de iarnă creează 
condiţii optime activităţii cultu
rale de masă, prin disponibili
tăţile de timp pe care le oferă 
oamenilor muncii de la sate, 
deci implicit printr-o receptivi
tate deosebită pentru viaţa spi
rituală a satului. Folosind aces
te avantaje, activitatea cultura
lă de masă la sate trebuie să- 
şi concentreze eforturile în di
recţia oferirii unor producţii 
artistice şi culturale de ţinută, 
care să trezească interesul pă
turilor largi ale locuitorilor sa
telor judeţului nostru.

Frecvent, se recunoaşte gra
dul de diferenţiere a interese
lor în funcţie de manifestările 
culturale şl artistice ce se des
făşoară la oraşe. Sîntem con
vinşi că eficienţa activităţilor 
culturale la sate vâ fi maximă, 
doar în condiţiile respectării a- 
cestui principiu şi la sate. Nu 
credem că 200—300 oameni a- 
duşi prin „mobilizare“ într-o 
sală vor beneficia sută la sută 
de actul de cultură şi de aceea 
înclinăm a recomanda acţiunile 
de microgrup, în funcţie de in
terese şi preferinţe.

Pornind de la necesitatea o- 
feririi unor producţii culturale, 
ştiinţifice şi artistice de înaltă 
ţinută locuitorilor satelor jude
ţului, Comitetul judeţean pen
tru cultură şi artă, Comisia ju

deţeană pentru răspîndirea cu
noştinţelor cultufal-ştiinţifice 
au iniţiat un complex plan de 
iradiere a Vieţii spirituale din 
centrul de judeţ la sate.

Titlul de „Tribuna Astrei“ 
dorind a sublinia contribuţia 
„Astrei“ la pătrunderea cunoş-

lór), de cadre universitare din 
Bucureşti şi alte oraşe ale ţării.

Pentru început au fost alese 
un număr de 7 comune (Cris
tian, Micăsasa, Jina, Bazna, Sa- 
du, Ludoş şi Merghindeal) în 
care manifestările vor avea loc 
timp de 2 luni în fiecare vineri

fi prezentate, cuprinde lucrări 
de Ciprian Porumbescu, Tiberiu 
Brediceanu, Achim Stoia, Mo
zart, Beethoven, Weber, Schu
bert, Bartók, Dvorak şi -alţii, 
urmînd ca programül să fie sta
bilit separat pentru fiecare lo
calitate.

„TRIBUNA ASTREI“ -
DE MANIFESTĂRI CULTURALE
tinţelor culturale şi ştiinţifice, 
precum şi a producţiilor artis
tice de ţinută la sate, vine, 
prin continuarea tradiţiei îm
bogăţite şi ridicate la nivel de 
conştiinţă şi preocupare naţio
nală, să demonstreze elementul 
de continuitate spirituală, ridi
cat în condiţiile socialismului la 
grad de imperativ social.

Manifestările generate de ci
clul de acţiuni grupate sub nu
mele de „Tribuna Astrei“ vor 
fi susţinute de instituţii profe
sioniste de artă (Filarmonica, 
Teatrul de stat, Teatrul de pă
puşi), filialele uniunilor de cre
aţie (Ü.A.P., Cenaclul scriitori-

la oră fixă. Rezultatele obţinute 
vor constitui obiectul unui stu
diu care Va permite generaliza
rea acţiunilor de acest gen în 
toţ judeţul.

În localităţile amintite vor a- 
vea loc concerte simfonice 
oopulâre, prezentări de filme 
de artă, şezători literare cu 
sprijinul scriitorilor din Sibiu 
:i Mediaş, manifestări de răs- 
pîndire a ştiinţei şi culturii (ex
puneri însoţite de material au* 
dio-vizual, întîlniri cu brigada 
ştiinţifică, expoziţia de fotogra
fii „Columna lui Ttaian“ etcÂ

Repertoriul Filarmonicii pen
tru concertele simfonice ce voţ

Expunerile de artă plastică 
vor fi ilustrate cu filme docu
mentare adecvate, printre care: 
Nicolae Grigorescu, Ştefan Lu- 
chian, Alexandru Ciucurencu, 
Corneliu Baba şi Vida Geza. 
Vor fi, de asemenea, folosite 
diapozitivele.

Teatrul de păpuşi va prezen- 
a o serie de spectacole în lim

ba română şi germană. Specta- 
orii Vor avea posibilitatea să 

facă cunoştinţă cu munca de 
creaţie intr-un teatru de pă
puşi în cadrul întîlnirilor pe 
care le vor avea — cu prilejul 
spectacolului — cu regizorul, 
pictorul scenograf şi interpreţii.

Manifestările de răspîndire a 
ştiinţei şi culturii, tratînd di
verse domenii de activitate, be
neficiind de aportul unor spe
cialişti de valoare, îşi propun 
să constituie manifestări etalon 
pentru unităţile culturale de la 
sate, să devină puncte de atrac
ţie pentru locuitorii comunelor 
judeţului nostru. Atît în pro
gramarea temelor, expunerilor, 
cît şi în organizarea întîlnirilor 
cu brigada ştiinţifică se va ţine 
seama de cererile unităţilor 
culturale. Toate manifestările 
de propagare a ştiinţei vor fi 
însoţite de un bogat material 
ilustrativ şi vor îmbrăca forme 
foarte atractive în care un rol 
important îl va juca dialogul 
cu publicul.

Acţiunile grupate sub titlul 
„Tribuna Astrei« îşi propun să 
asigure pătrunderea creaţiei 
culte la sate, să provoace — 
prin organizarea unor manifes
tări culturale şi artistice de 
prestigiu — o înviorare a vieţii 
culturale din localităţile menţi
onate, avînd în acelaşi timp 
tendinţa de a deveni acţiuni-e- 
talon pentru Unităţile culturale 
de la sate.

OCTAVIAN RUSU 
secretarul Comisiei judeţene 
pentru răspîndirea cunoştinţe

lor cultural-ştiinţifice

m
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S-a certat cu 
Mos Gerilă

S. Sch. din Sibiu şi-a a- 
prins paie în cap. Şi asta, 
cică, din cauza lui Moş Ge
rilă, pe care l-a rugat să-i 
aducă soţului său o pereche 
de boffanci numărul... Mo
şul s-a executat, dar din ne
băgare de seamă i-a adus 
doi bocanci de mărimi di
ferite. Colac peste pupăză şi 
necaz peste cadou. îi cum
părase de la magazinul Clu- 
jana. Aşa că nevasta, supă
rată, s-a dus cu rugămintea 
să-i potrivească încălţările. 
Dar ţi-ai găsit! Vânzătoarele 
n-aveau timp de aşa ceva şi 
au poftit-o altădată. Pînă la 
Urmă s-a făcut lăcrimaţie 
pentru darea în judecată a 
lui Moş Gerilă. Motivul: ne
glijenţă în slujbă. Ca' măsu
ră ■— e vorba să-i fie confis
cată desaga şi să i se sus
pende în această iarnă acce
sul la I.C.S.T.I. Sibiu. ..

Amnezie...
La Şcoala generală nr. 3 

din Cisnădie este mare ten
siune. Din cauza instalaţiei 
electrice. Şcoala, nouă, a 
fost dată în folosinţă, parţi
al, acum un an. Iluminatul 
se făcea cu ... petrol., La 15 
septembrie 1969 a fost gata 
întregul local. Instalaţia e- 
lectrică, însă, a început să 
funcţioneze prin decembrie 
anul trecut, fiind făcotă pro
vizoriu. Lucrarea a fost re
cepţionată, dar Zicala cu pro
vizoratul s-a dovedit a fi a- 
devărată. Iar maistrul Ger
hard Roth a uitat de curent. 
Acesta din urmă, însă, cu
rentul, şi-a făcut datoria şi 
a început să topească banda 
izolatoare, care şi-a schim
bat înfăţişarea. Constructo
rul, I.J.C.M. Sibiu aşteaptă, 
se pare, un incendiu, ca a- 
poi să schimbe şi e l.. ,  feţe- 
feţe...

Â doua 
pasiune

în general, cînd se discută 
despre oameni, se vorbeşte 
şi de a doua pasiune, Pasio
natul la care ne referim a- 
cum este din Sibiu şi se nu
meşte Dumitru Brat«, în 
vîrstă de 49 de ani. Prima 
sa pasiune este cea de .. .  di
rector la I.I.S. „Amylon“. A 
doua este una care merge 
pe roate. E pasiunea pentru 
autoturisme. în decurs de 
doi ani — 1967—-1969 — a 
cumpărat şi revîndut 4 ma
şini, executînd comerţ fără 
autorizaţie. Noi pomeneam 
de a doua pasiune, dar de 
la miliţia economică ni s-a 
comunicat precis că e vorba 
de... infracţiune de speculă. 
Nu zicem altfel. Dar, după 
ce pasiunea a fost pusă în 
circulaţie, omul aşteaptă să- 
şi vadă visul cu ochii.. .  S-ap 
putea, însă, să fie ... coşmar. 
Acţiunea intră deja în... vi
teză. -

De-a v-aţi 
ascunse] ea
Conducerea cooperativei a- 

gricole de producţie din 
Cisnădioara e foarte.., mu
calită. Ii piacé să se ţină de 
ghiduşii. Cea mai mare slă
biciune o are pentru jocul 
de-a v-aţi ascunselea. De a- 
ceea se şi crede că a pus în 
cui paza de noapte. Drept 
urmare, de aici s-a furat 
o mare cantitate de cartofi. 
Miliţia şi-a făcut datoria, i-a 
prins pe făptaşi, iar cartofii 
au fost aduşi înapoi şi depo
zitaţi la C.A.P. Nu la mult 
timp, însă, „corpul delict« a 
fost furat din nou. Unii zio 
că hoţul ar fi lăsat şi un bi
let în care îşi cere scuze fa
ţă de preşedintele C.A.P., 
dar n-are chef să se mai la
se prins. S-a hotărît să se 
aprovizioneze pentru iarnă. 
Preşedintele s-a pornit pe 
rîs şi a început să strige: 
„Unde eşti, Chimiţă?“ Dar 
nimeni nu-i răspunde: „Aici! 
Aici!“. ..

Rubrică redactată de 
M. SLATINEANU
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Dezbaterile din Plenara 
Adunării Generde a O.N.U.
—  Intervenţia reprezentantului Romáméi—

New York 9 — Corespondentul 
Agerpres, C. Alexandroaie, trans
mite: Plenara Adunării Generale 
a O.N.U. îşi continuă dezbaterile 
asupra problemelor ce le ridică 
transpunerea în practică a Decla
raţiei cu privire la acordarea in
dependenţei tuturor ţărilor şi po
poarelor coloniale.

Majoritatea vorbitorilor au con
damnat guvernele Africii de Sud, 
Rhodesiei şi Portugaliei, care în 
mod sistematic au sabotat absolut 
toate hotărîrile O.N.U. în scopul 
de a perpetua politica lor de apar
theid şi de exploatare a popoarelor 
aflate sub jugul dominaţiei lor.

Luînd cuvîntul în cadrul dezba
terilor din Plenara, Adunării Ge
nerale, delegatul român Constantin 
Ene a subliniat că este inadmisibil 
ca în epoca în care dreptul po
poarelor de a-şi hotărî singure 
soarta şi-a făcut drum în istoria 
contemporană cu preţul luptei şi 
sacrificiilor, să existe popoare şi 
populaţii pentru care Carta Naţi
unilor Unite şi Declaraţia univer
sală a drepturilor omului să fie 
lipsite de semnificaţii. Aceste do
uă coduri de norme consfinţesc 
dreptul egal, imprescriptibil şi in
alienabil al tuturor popoarelor la 
liberă existenţă şi de sine stătă
toare. Popoarelor -Rhodesiei, Ango
léi, Mozambicului, Namibiei şi tu
turor celorlalte popoare aflate sub

dominaţia colonială, trebuie să li 
se recunoască aceste drepturi.

In continuare delegatul român a 
arătat că motivele nerespectării u- 
nor drepturi unanim recunoscute, 
în deosebi în teritoriile din sudul 
Africii, trebuie căutate şi în acti
vităţile economice ale monopoluri
lor şi companiilor internaţionale, 
care exploatează sistematic resur
sele materiale şi umane ale acestor 
teritorii, precum şi în interesele 

, strategice militare ale puterilor 
coloniale în teritoriile aflate sub 
dominaţia lor.

Arătînd că din punct de vedere 
istoric apariţia şi dezvoltarea miş
cărilor de eliberare naţională au 
avut un caracter profund progre
sist, vorbitorul s-a ocupat pe larg 
de caracterul legitim al mişcărilor 
de eliberare naţională pentru scu
turarea jugului colonial.

In încheiere Constantin Ene a 
subliniat că poporul român este 
ferm ataşat cauzei libertăţii, este 
pe deplin solidar cu lupta popoa
relor împotriva dominaţiei imperi
aliste, pentru cucerirea şi consoli
darea independenţei lor naţionale. 
România este hotărîtă, ca şi pînă 
acum, să-şi aducă întregul său 
sprijin mişcărilor de eliberare na
ţională şi să contribuie, împreună 
cu forţele progresiste din lumea 
întreagă la lichidarea definitivă a 
ultimelor rămăşiţe ale sistemului 
colonialist.

Ancheta preliminară asupra masacru
lui de la Song My a luat sfîrşit

Washington 9 (Agerpres). — 
Ancheta preliminară întreprinsă de 
Pentagon asupra masacrului de la 
Song My în care au fost ucise su
te de persoane civile — bărbaţi, 
femei şi copii — s-a încheiat după 
mai bine de o săptămînă de „au
dieri“ desfăşurate cu uşile închise. 
Comisia de anchetă urmează, po
trivit agenţiei Associated Press, să 
anunţe în cursul acestei săptămîni 
dacă sergentul David Mitchell, a- 
flat în prezent la Fort Hood (sta
tul Texas), şi care a fost acuzat 
de „atac cu intenţia de asasinat“ 
împotriva persoanelor civile din 
satul sud-vietnamez Song My, va 
fi trimis în faţa curţii marţiale. 
Surse oficiale, citate de aceeaşi a- 
genţie, relevă că el ar fi răspunză
tor de uciderea a 30 de persoane 
civile. Procesul ar urma să se des
făşoare în faţa unei alte curţi 
marţiale şi nu a aceleia de la Fort 
Benning care va judeca pe loco

tenentul William Calley, singurul 
militar american trimis în faţa in
stanţei după dezvăluirile privind 
comiterea, la 16 martie 1968, a 
masacrului de la Song My.

Pe de altă parte, din Fort Ben
ning (statul Georgia) se anunţă că 
avocaţii lui Calley au cerut anu
larea acuzaţiilor împotriva clien
tului lor, deoarece „drepturile şi 
privilegiile constituţionale ale acu
zatului au fost substanţial preju
diciate de articolele, declaraţiile şi 
fotografiile publicate în presă, la 
televiziune sau prin difuzarea lor 
la radio“. In moţiunea acestora se 
pretinde că „nici o curte. marţială 
nu poate asigura în aceste condi
ţii o judecată imparţială“. Judecă
torul de instrucţie de la Fort Ben
ning a stabilit, potrivit agenţiei 
U.P.I., o şedinţă pentru data de 
20 ianuarie anul viitor la care să 
fie discutată cererea avocaţilor a- 
părării.

N oul guvern
Tel Aviv 9 (Agerpres). — Cu 

numai o zi înainte de expirarea 
termenului stabilit pentru prezen
tarea listei noului guvern israeli
an, premierul desemnat, Golda 
Meir, întîmpină încă dificultăţi în 
încercarea de a soluţiona divergen
ţele apărute între partidele poli
tice ale coaliţiei guvernamentale. 
După ce a reuşit să rezolve pro
blema distribuirii portofoliilor mi
nisteriale, Golda Meir se află în 
prezent în faţa refuzului partidu
lui de dreapta „Gahal“ de a ac
cepta prezenţa deputaţilor săi în 
noul cabinet, atîta timp cît nu îi 
vor fi acceptate anumite prevederi 
ale platformei sale politice.

Lista noului cabinet, aprobată de 
conducerea coaliţiei guvernamen
tale, cuprinde 24 de miniştri, cu 2 
mai mult decît în guvernul dinain

tea alegerilor generale de la 28 
octombrie. După mai mult de o 
lună de consultări, Golda Meir a 
acordat diverselor personalităţi din 
propriul partid — „Mapai“ — 12 
portofolii, Partidului Gahal 6, Par
tidului naţional religios 3, Parti
dului Mapam 2 şi Partidului 
liberal independent un porto
foliu. După cum precizează a- 
genţiile de presă, partidul primu
lui ministru şi-a păstrat toate por
tofoliile deţinute înainte de ale
geri, deşi în urma acestora el a 
pierdut majoritatea absolută în 
parlament. Astfel, generalul Moshe 
Dayan urmează să rămînă la Mi
nisterul Apărării, Abba Eban la 
Ministerul de Externe, iar Jigal 
Allon — viceprim-ministru şi mi
nistru al educaţiei.

Veşti 
ăin ţările 
socialiste

MOSCOVA 9 (Agerpres). — 
Rezervele de cărbune ale Uni
unii Sovietice sínt evaluate la 
6 800 miliarde de tone, anunţă 
agenţia T.A.S.S.

Cifra este întrucîtva mai mi
că decît cea luată în considera
re cu 13 ani în urmă, cînd s-au 
efectuat ultimele calcule. A- 
ceasta, pentru că înainte erau 
luate in considerare şi rezervele 
de cărbune brun, aflate la a- 
dîncimi de peste 600 de metri. 
In prezent, avîndu-se în vedere 
scopurile practice ale exploată
rilor, asemenea zăcăminte sínt 
excluse din cadrul rezervelor 
generale.

SOFIA 9. — Dezvoltarea in
dustriei constructoare de m a
şini din Bulgaria va continua 
în ritm susţinut şi în anul 1970, 
cînd producţia acestei ramuri 
va spori cu 11 la sută faţă de 
anul curent. Sporul cel mai 
mare va reveni tehnicii de cal
cul electronic, care va marca 
o creştere de 86 la sută. Toto
dată, producţia mijloacelor pen
tru automatizare şi electronică 
va spori cu 20 la sută. De ase
menea, va continua să crească 
simţitor producţia de electroca
re, maşini aşchietoare speciali
zate, tractoare etc.

VARŞOVIA 9 (Agerpres). — 
Recent a fost realizat în Balti
ca un transport naval extrem 
de dificiL Din Finlanda a fost 
remorcat pînă în Polonia un 
ponton avînd la bord trei maca
rale gata montate, a căror înăl
ţime depăşea 40 de metri. Vîn- 
tul deosebit de puternic, care 
bătea în timpul transportului a 
silit convoiul să navigheze în a- 
propierea ţărmurilor şi chiar să 
se adăpostească în două rîn- 
duri în porturi. Prin transportul 
macaralelor montate se reali
zează o mare economie de timp, 
astfel că această operaţie difi
cilă, dar deosebit de rentabilă, 
va continua pe aceeaşi rută şi 
în viitor.

TIRANA 9 (Agerpres). — In 
Albania populară creşte conti
nuu numărul localităţilor rura
le electrificate. Pînă în prezent 
au fost electrificate 1 466 de 
sate, adică 58 la sută din nu
mărul total. Pînă la sfîrşitul a- 
cestui an se prevede ca propor
ţia localităţilor rurale electrifi
cate să ajungă la 60 la sută.

U.R.S.S. Colectivul uzinei de prelucrare a ţiţeiului „V. I. Lenin“ 
din Novo-Makinsk, R.S.S. Azerbaidjană a dat peste plan mii de 

tone de produse petroliere. în foto: secţia nr. 2 a uzinei

Tanzania în 
anii independenţei

DAR ES SALAAM 9 (Agerpres). 
— Capitala Tanzaniei, Dar Es Sa
laam a îmbrăcat haine de sărbă
toare. La 9 decembrie poporul tan- 
zanian a sărbătorit împlinirea a 8 
ani de la obţinerea independenţei 
Tanganicăi şi cea de-a 7-a aniver
sare a republicii. în  1964, Repu
blica Tanganica s-a unit cu Zan- 
zibarul, creindu-se Republica Uni
tă Tanzania.

Tanzania în anii independenţei 
a înregistrat succese în lupta pen
tru progresul economic. La aceas
ta a contribuit în mod considera
bil dezvoltarea planificată a eco
nomiei. în vara acestui an a fost 
adoptat cel de-al doilea plan cin
cinal de dezvoltare a economiei 
naţionale pe anii 1969—1973. Noul

plan are in vedere în primul rînd 
posibilităţile interne ale ţării, mo
bilizarea maselor populare şi dez
voltarea iniţiativei lor.

Guvernul preşedintelui Nyerere 
adoptă măsuri hotărîte în direcţia 
creşterii şi întăririi continue a 
sectorului de stat în economie in 
vederea dezvoltării mişcării coope
ratiste la sate. In anii independen
ţei au fost naţionalizate o serie 
de companii particulare străine.

Tanzania, promovînd cu consec
venţă o politică de independenţă 
şi de soluţionare a tuturor proble
melor litigioase pe cale paşnică, 
se bucură de prestigiu pe arena 
internaţională in cadrul Organi
zaţiei Naţiunilor Unite şi altor 
foruri.

Situaţia de pe frontul nigerian

Ofensiva trupelor federale
Lagos 9 (Agerpres). — După cum 

transmit agenţiile de presă, care 
citează surse oficiale din Lagos, 
trupele federale nigeriene au lan
sat o largă ofensivă asupra prin
cipalelor puncte strategice contro
late de biafrezi. Se consideră că 
cucerirea oraşului Owerri, actuala 
capitală a Biafrei, precum şi a lo
calităţii Oguta, care se află în a- 
propiere de principalul aerodrom 
biafrez de la Uli-Annabella, nu 
mai constituie decît o problemă 
de zile. Unităţi ale celei de-a treia 
divizii nigeriene se află în mo
mentul de faţă la numai cîţiva 
kilometri de Owerri, iar oraşul 
este practic evacuat de către bia
frezi, se afirmă la Lagos.

Prima divizie nigeriana avan
sează spre oraşul Oguta şi locali
tatea Nnewi, oraşul natal al lide
rului biafrez Ojukwu, unde se cre
de că partea biafreză va opune o 
rezistenţă dîrză.

Această ofensivă, menţionează 
agenţiile • de presă, e pusă în le
gătură cu o ştire parvenită din 
Lagos care anunţa dotarea unită
ţilor federale cu noi tipuri de ar

mament, printre care tunuri de 
mare calibru.

Observatorii politici — relatea
ză agenţia France Preise —• con
sideră că intensificînd cea de-a pa
tra ofensivă majoră, autorităţile 
federale nigeriene doresc să ob
ţină avantaje pe cîmpul de luptă 
în vederea tratativelor care urmea
ză să se desfăşoare începînd de 
la 15 decembrie, în capitala Etio
piei, Addis Abeba. In ceea ce pri
veşte aceste tratative de pace, îm
păratul Etiopiei, Haile Selassie, 
care este şi preşedinte al Comite
tului O.U.A. pentru soluţionarea 
conflictului nigerian, continuă 
consultările în vederea definitivă
rii unor probleme procedurale. El 
a avut o întrevedere cu Diallo 
Telli, secretar general al Organi
zaţiei Unităţii Africane, în cursul 
căreia au fost discutate ultimele 
poziţii în legătură cu participa
rea la tratative, precum şi cu ordi
nea de zi a acestora.

Vizita delegaţiei 
militare române 

la Moscova
Moscova 9 (Agerpres). — Con- 

tinuîndu-şi vizita oficială în
U. R.S.S., delegaţia militară româ
nă, condusă de ministrul forţelor 
armate ale Republicii Socialiste 
România, generalul colonel Ion Io- 
niţă, a depus marţi dimineaţa co
roane de flori la Mausoleul lui
V. I. Lenin şi la mormîntul solda
tului necunoscut, precum şi buche
te de flori la mormintele mareşa
lilor K. Voroşilov şi R. Malinov- 
ski.

La ceremonie au participat ge
neralul de armată P. N. Lascenko, 
prim-locţiitor al comandantului 
trupelor de uscat, geperali şi ofi
ţeri superiori sovietici. Au fost 
prezenţi Ion Ciubotaru, însărcina
tul cu afaceri’ al României la Mos
cova şi membri ai ambasadei.

în aceeaşi zi, delegaţia militară 
română a fost primită de I. I. Ia- 
kubovski, mareşal al Uniunii So
vietice şi de generalul de armată 
S. M. Stemenko, comandant su
prem şi respectiv şeful de stat 
major al forţelor armate unite ale 
statelor participante la Tratatul de 
la Varşovia. Cu acest prilej, între

mareşalul I. Iakubovski şi general 
colonel Ion Ioniţă, a avut loc un 
schimb de păreri, care s-a desfă
şurat într-o atmosferă caldă, prie
tenească.

Delegaţia militară română a vi
zitat apoi Muzeul central al for
ţelor armate ale U.R.S.S. din Mos
cova.

In seara zilei de marţi, 9 de
cembrie, delegaţia militară română 
a şpsit în garnizoana Kiev.

Membrii delegaţiei au fost în- 
tîmpinaţi de general locotenent G. 
I. Salmanov, comandantul regiunii 
militare Kiev, general locotenent 
N. K. Volodin, şeful de stat ma
jor al regiunii militare, şi de alţi 
generali şi ofiţeri superiori sovie
tici.

Pe aeroportul Borispol erau ar
borate drapelele de stat ale Repu
blicii Socialiste România, U.R.S.S. 
şi R.S.S. Ucrainiene. In cinstea de
legaţiei, pe aeroport, a fost alinia
tă o gardă de onoare şi s-au into
nat imnurile de stat ale României, 
U.R.S.S. şi R.S.S. Ucrainiene.

J

Conferinţa de presă 
a preşedintelui Nixon

Washington 9 (Agerpres). — 
Preşedintele Nixon a ţinut luni 
seara la posturile de televiziune 
o conferinţă de presă consacrată 
în esenţă problemelor de politică 
externă. Răspunzînd la o întrebare 
privind războiul din Vietnam, Ri
chard Nixon a afirmat că nu vede 
„nici o schimbare semnificativă“ 
de la ultima sa declaraţie din 3 
noiembrie şi a reafirmat teza „vi- 
etnamizării“ conflictului. „Aşa 
cum am arătat în cuvîntarea mea 
televizată din 3 noiembrie, a adă
ugat el, ştirile din Vietnam permit 
o reducere a trupelor, concomitent 
cu preluarea sarcinilor lor de către 
sud-vietnamezi (saigonezi — N.R.) 
în cursul acestei luni, poate în 
decurs de două sau trei săptă
mîni“.

El a declarat, în continuare, că 
dacă situaţia actuală din Vietnam 
se va menţine crede „că războiul 
se va termina, indiferent de ceea 
ce se întîmplă la masa tratative
lor“. In legătură cu tratativele de 
la Paris, el a spus că „şansele u- 
nei reglementări negociate nu sínt 
bune“. Nixon a recunoscut că „Sta
tele Unite subvenţionează trupele 
thailandeze şi sud-coreene, aflate 
în Vietnamul de sud, declarînd că 
aceasta este o metodă „mai bună“ 
decît cheltuielile care ar fi nece
sare pentru suplimentarea trupelor 
americane în Vietnamul de sud.

Răspunzînd întrebărilor privind 
masacrul de la Song My, Nixon a 
declarat că, deşi vina fiecărui im
plicat mai urmează a fi stabilită 
în proces, „la prima vedere a fost 
desigur un masacru care nu poate 
fi justificat prin nici un fel de 
circumstanţe“. El şi-a exprimat

părerea că acest masacru nu ar fi 
decît „un incident izolat“, şi a res
pins cererile privind crearea unei 
comisii din care să facă parte per
soane civile, nelegate de guvern 
sau de Pentagon, care să elucide
ze împrejurările masacrului de la 
Song My şi să ancheteze modul în 
care acţionează trupele americane 
în Vietnamul de sud.

Referindu-se la convorbirile pre
liminare americano-sovietice de la 
Helsinki privind limitarea arma
mentelor strategice, preşedintele 
Nixon a calificat drept încuraja
toare progresele realizate, adău
gind, însă, că afirmă aceasta cu 
prudenţă.

Ocupîndu-se de unele probleme 
interne, preşedintele a declarat că 
va refuza să semneze orice lege 
care ar putea fi votată de Congres 
în vederea majorării la 800 dolari 
de persoană a reducerilor asupra 
impozitului pe venit. El s-a decla
rat, de asemenea, ostil unei majo
rări de 15 la sută a alocaţiilor de 
asigurări sociale.

* 3 3 9 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3

COORDONATE UNIVERSALE
Senatorul Charles Mathias a ce

rut Congresului S.U.A. să anu
leze rezoluţia Senatului adoptată 
în august 1964 şi cunoscută sub 
numele de „rezoliiţia Golfului 
Tonkin“, prin care i s-au acordat 
fostului preşedinte Lyndon John
son puteri depline privind impli
carea Statelor Unite în războiul 

. din Vietnam. „Atît timp cît rezo
luţia rămîne în analele Congresu
lui, ea poate fi interpretată ca o 
autorizaţie pentru noi atacuri“, a 
declarat Mathias, subliniind că „o- 
pinia publică americană nu poate 
să accepte noi acţiuni de acest fel 
şi nici Congresul nu trebuie să le 
tolereze“.

Sirhan Sirhan, asasinul senato
rului Robert Kennedy, a declarat 
de zece zile greva foamei în semn 
de protest împotriva măsurilor 
excepţionale de securitate luate la 
închisoarea din San Quentin. Cu 
începere de la 28 noiembrie el 
nu a mai acceptat decît cafea şi, 
rareori, cite o cutie de Coca-Cola, 
a anunţat direcţia închisorii.

La Nairobi au fost date publi
cităţii rezultatele definitive ale a- 
legerilor generale care s-au desfă
şurat pentru prima dată de la cu

cerirea independenţei de stat a 
Kényéi. După cum reiese din bi
lanţul scrutinului, 50 de deputaţi 
ai fostei legislaturi din care 14 
miniştri au obţinut un nou man
dat în Parlament care are un to-

'riri de salariu, drepturi sindicale 
extinse la locul de muncă. Semni
ficaţia acestei victorii trebuie pri
vită şi în raport cu continuarea 
luptei celor un milion de metalur- 
gişti din sectorul particular, care

Senatorul C. Mathias cere anularea „rezoluţiei Gol
fului Tonkin“
Rezultatele definitive ale alegerilor generale din 
Kenya
Epidemia de gripă „Hong-Kong“ îşi face din nou 
apariţia
Grecia: mare catastrofă aeriană

tal de 158 de locuri. Un număr 
de 77 de membri ai fostului par
lament, printre care şi 5 miniştri, 
n-au reuşit să-şi reînnoiască man
datul, făcînd ca numărul persoane
lor alese pentru prima dată să se 
ridice la 108.

După trei luni de luptă intensă
pentru reînnoirea contractului de 
muncă, cei 300 000 de muncitori 
metalurgişti din întreprinderile cu 
participaţie statală din Italia au 
obţinut victoria: importante spo-

cer satisfacerea aceloraşi revendi
cări de către patronat.

Pînă în prezent au fost reînnoite 
contractele de muncă ale munci
torilor din construcţii, din indus
tria ehimico-farmaceutică şi de al
te categorii. Aceleaşi obiective sínt 
revendicate şi de salariaţii de la 
bănci, muncitorii din agricultură 
şi cei din transporturile publice.

Epidemia de gripă „Hong- 
Kong“, care a provocat anul tre
cut moartea a numeroase persoa

ne, îşi face din nou apariţia în 
multe ţări, dar pînă în prezent 
boala are un curs benign, afirmă 
surse ale Organizaţiei Mondiale a 
Sănătăţii (O.M.S.). Au fost semna
late epidemii în Spania, Italia, 
Franţa, Danemarca, Anglia etc. în 
emisfera sudică?, Argentina, Aus
tralia, Noua Zeelandă, Uruguay şi 
Republica Sud-Africană au fost, 
de asemenea, atinse de virusul 
gripei.

Potrivit afirmaţiilor O.M.S., e- 
xistă în prezent o cantitate sufi
cientă de vaccin pentru a se lupta 
împotriva gripei.

Un comunicat difuzat la Atena
anunţă că 85 de pasageri şi 5 
membri ai echipajului şi-au pier
dut viaţa luni seara în urma pră
buşirii avionului „DC-6“ aparţi- 
nînd companiei „Olympic Air- 
wayes“, care efectua curse regu
late între insula Creta şi Atena. 
S-a precizat că accidentul s-a da- , 
torát condiţiilor atmosferice nefa- j 
vorabile, aparatul fiind prins de , 
un puternic curent descendent în 
momentul în care ■ se pregătea să 
aterizeze pe aeroportul din capi
tala Greciei. Avionul s-a lovit de 
o colină situată la o altitudine de 
650 metri si la o distanţă de 30 
km de Atena, luînd foc. Aceasta 
este cea mai mare catastrofă ae
riană înregistrată vreodată în 
Grecia.

Curentul Hippy în lume. în foto: grupuri de hippy în trecere prin
Amsterdam

CAMPANIA 
ELECTORALĂ 
DIN JAPO

* TOKIO 9 — Corespondentul A- 
gerpres FI. Ţuiu, transmite: In 
Japonia se află în plină desfăşu
rare campania electorală în vede
rea alegerilor generale de la 27 
decembrie. Pe listele electorale a 
fost înscrişi pînă în prezent 940 
de candidaţi (327 liberal-demo- 
craţi, 183 socialişti, 123 comunişti, 
76 reprezentînd partidul Komeito, 
68 socialişti-democraţi, 126 inde
pendenţi şi 37 aparţin înd micilor 
cluburi politice). In discursurile 
pronunţate, liderii principalelor 
partide s-au referit în special la 
problemele Okinawei şi securităţii 
ţării. Primul ministru Eisaku Sato, 
liderul partidului de guvernămint 
liberal-democrat, a cerut alegăto
rilor să sprijine guvernul în efor
turile sale de a obţine retroceda
rea Okinawei în termenii acordu
lui recent încheiat la Washington. 
El a reafirmat hotărîrea partidu
lui de a menţine tratatul de secu
ritate japono-american pe calea 
extindex-ii lui automate.

In contrast cu premierul, preşe
dintele partidului socialist, Tomo- 
mi Narita, a afirmat că partidul 
de guvernămint dirijează Japonia 
pe calea remilitarizării. El şi-a ex
primat îndoiala că armele nuclea
re vor fi retrase din Okinawa.

La rîndul său, preşedintele Par
tidului Comunist, Sanzo Nosaka, 
s-a pronunţat împotriva tratatului 
de securitate, pentru retrocedarea 
necondiţionată a Okinawei şi pen
tru măsuri economice eficace de 
oprire a creşterii preţurilor. El s-a 
declarat din nou in favoarea unui 
front comun al socialiştilor şi co
muniştilor în vederea formării li
nul guvern care să lupte pentru 
independenta, pacea şi neutrali
tatea ţării.

î -

!7

Í0 
) -

REDASŢIA Şl ADMINISTRAŢIAI Sibiu, str. Octombrie roşu, nr. 2, Tel. nr. 1 23 10—1 30 67. 1 31 83. Abonamentele se fao la oficiile poştale, factorii poştali şi difuzorii din întreprinderi şi instituţii. Tiparul: întreprinderea poligrafici Sibiu — 40 064


